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Fedefarma, la primera 
cooperativa en volum 
de facturació de Cata-

lunya i una de les principals 
distribuïdores farmacèuti-
ques d’Espanya amb més 

de 3.000 socis, ha aterrat a 
Gavà.
Des d’avui, la cooperativa 
disposa oficialment a la lo-
calitat del Baix Llobregat del 
seu centre logístic, que ha 
suposat una inversió de 30 
milions d’euros i s’ha con-
vertit ja en un dels més mo-
derns d’Europa, han explicat 
fonts de la companyia.
El centre, de 14.000 metres 
quadrats, preparat per a la 
gestió de més de 40.000 re-
ferències d’estoc que circu-
len per quatre quilòmetres 
de cintes transportadores, 
ha estat inaugurat aquest 

mes, durant un acte que ha 
comptat amb la presència 
del president de la Generali-
tat, Artur Mas.
El president de Fedefarma, 
Lluís Barenys, ha indicat que 
la cooperativa té capacitat 
per a tenir ellestides 30.000 
comandes diàries només en 
una hora i 30 minuts.
Barenys, qui s’ha mostrat 
comprensiu i solidari amb 
les restriccions aplicades per 
Mas al sector de la salut, li 
ha recordat, d’altra banda, 
que la viabilitat econòmica 
de moltes farmàcies “està en 
joc, i que l’endarreriment del 

pagament de la factura de la 
prestació farmacèutica per 
part de Salut agreujarà en-
cara més la situació”.
“Podem ser comprensius 
amb les mesures de conten-
ció però no podem ser-ho, 
en cap cas, amb els impa-
gaments”, ha afegit el pre-
sident de Fedefarma, una 
cooperativa que té com a 
principal activitat la distri-
bució de medicaments a las 
farmàcies, i que també dis-
posa de serveis de formació, 
assessorament tècnic, ser-
veis informàtics, gestió de 
compres i màrqueting.

Allau de parelles de fet fraudulentes 
a Martorell

MARtoRELL

L’Ajuntament de Marto-
rell ha decidit canviar el 
reglament de parelles 

estables i, a partir d’ara, de-
manarà un mínim d’un any 
d’empadronament als que 
solicitin poder accedir al re-
gistre com a parelles de fet.
La modificació de la norma 
arriba després que els ges-
tors municipals hagin detec-
tat un augment sospitós de 
sol·licituds.

Tot i que no han pogut apor-
tar una xifra exacta de peti-
cions, fonts municipals han 
assegurat a aquest mitjà que 
“el nombre de parelles de 
fet dels tres o quatre últims 
mesos era idèntic pràctica-
ment al de tot l’any anterior”.
Homes paquistanesos amb 
dones espanyoles gitanes
La majoria de parelles de fet 
“sospitoses” estaven forma-
des per homes estrangers 

(del Marroc i del Paquistan, 
per exemple) i dones autòc-
tones de raça gitana.
Tant els uns com les altres 
provenien d’altres locali-
tats. ”No cal ser detectiu per 
adonar-se que ens trobàvem 
davant d’un clar frau”, han 
sintetitzat les citades fonts.
L’objectiu dels primers era 
obtenir per la via ràpida 
el permís de residència al 
nostre país, mentre que el 

d’elles era purament econò-
mic: obtenir els diners que 
els exigien a canvi de la unió.

Procés finalitzat en 
només un dia
Les presumptes parelles 
formalitzaven el procés en 
un mateix dia, gairebé au-
tomàticament, beneficiant-
se de la major facilitat dels 
tràmits que en el cas del ma-
trimoni.

A més, viatjaven fins a Mar-
torell per aprofitar-se del 
fet que, a diferència del 
que passa a altres ciutats 
de l’àrea metropolitana de 
Barcelona, no es demanava 
cap antiguitat al padró mu-
nicipal.
Els dirigents de Marto-
rell confien que, després 
del setge, acabi definitiva-
ment l’auge de registres de 
parella de fet sospitoses.

L’Ajuntament es veu obligat a modificar el reglament i demanarà un any d’empadronament per tenir accés al registre
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La línia 158 
d’autobús ha 
deixat de funcionar 

Dos ferits per una 
explosió de gas a 
un pis del Prat

Aquesta mesura està 
inclosa en el marc del Pla 
de Racionalització de la 
Gestió de l’empresa.

Una dona de 30 anys i el seu 
fill, de cinc, presenten crema-
des després de la deflagració 
de dues ampolles de butà

Un grup d’infermers 
especialistes en sa-
lut mental del Parc 

Sanitari Sant Joan de Déu, 
ubicat a Sant Boi de Llo-
bregat, ha estat guardonat 
amb el XIII Premi Nacional 

d’Investigació d’Infermeria, 
atorgat per l’Hospital Uni-
versitari Marqués de Valde-
cilla de Cantabria.
El premi es va lliurar a San-
tander el 16 de desembre. 
L’infermer especialista en 

salut mental Hilari Andrés, 
investigador principal del 
projecte, que porta per títol 
Validación de la Escala de 
Predicción y Evaluación del 
Riesgo de Violencia (EPERV) 
i que és el resultat de més de 

quatre anys de recerca sobre 
el terreny, amb pacients del 
centre i també d’externs.
L’objectiu del projecte és 
predir i evaluar els riscos de 
violència que pot presentar 
cada pacient amb un tras-
torn mental greu, ja sigui 
cap als altres o cap a sí ma-
teix (autolesions, suicidi).
Aquest risc ha estat evaluat 
amb un qüestionari de 55 
indicadors. Pel que fa a la 
seva aplicació, l’instrument 
serà validat per infermeria 
tot i que pot ser administrat 
per qualsevol professional 
sanitari format i recolzat per 
la guia EPERV, segons han 
informat des de l’hospital a 
través d’un comunicat.
En el cas del centre de salut 

mental de Sant Boi, el treball 
es portarà a terme amb una 
mostra de 220 usuaris in-
gressats.
L’estudi ha estat seleccio-
nat pel jurat entre els 32 
projectes presentats -el 
major nombre de treballs 
presentats des de l’inici del 
certament- procedents de 
Madrid, Catalunya, País Basc, 
Castilla-La Manxa, Canàries i 
Cantabria.
A més de l’esmentat investi-
gador principal Hilari Andrés, 
han participat al projecte els 
infermers Mar Pica, Sonia 
Monedero, Oscar Rosillo, Jor-
di Quilez, Joaquín del Pino, 
Verónica García, Loli Domín-
guez, Alexandrina Foix, Núria 
Moreiras i Alfonso Molina.

Infermers del psiquiàtric de Sant Boi reben un premi nacional
SAnt boi

Hilari Andrés és l’investigador principal d’un projecte per a 
predir el risc de violència en malalts mentals

Gavà acull la nova seu d’una gran cooperativa farmacèutica
GAvà

Fedefarma, una de les principals distribuidores 
espanyoles de medicaments, instal·la un 
modern centre logístic a la localitat

Se traspasa 
RESTAURANTE-PIZZERÍA 

EN CoRNELLà. 

Local de 250m2 
700€/mes alquiler en 

funcionamiento.
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El passat 30 de desem-
bre, l’Ajuntament de 
Pallejà va decidir clau-

surar cautelarment la co-
neguda discoteca La Cova 
impedint, d’aquesta mane-
ra, que pogués celebrar una 
festa de Cap d’Any que te-
nia programada des de feia 
temps. Un fet que ha provo-
cat molta polèmica, ja que 
paral·lelament el consistori 
municipal va cedir un espai 
públic -la sala Pal·làdius- per-
què l’empresa Pro-Sound 
Discotecas Móviles, que ha-
via guanyat el concurs per 
organitzar la festa, també hi 
pogués celebrar la festa de 
Cap d’Any. Des de l’empresa 
Splendor Trade SL s’ha anun-
ciat que estan preparant una 
demanda per contenciós-
administratiu i, a més, estan 
estudiant la possibilitat de 
posar una altra penal. 

Enric Genè, president de 
la Federació Intercomarcal 
d’Hostaleria i Restauració, no 
ha volgut fer gaires declara-
cions -per un tema judicial- 
encara que ha manifestat a 
La Premsa del Baix que “con-
siderem que la decisió de 
clausurar el local dies abans 
de la festa de Cap d’Any va ser 
sense cap avís, improcedent i 
il·legal. Es va prendre una de-
cisió fora de total lògica”. Tam-
bé destaca que “la llicència 
de sala de festes és superior 
a la de discoteca i, per tant, es 
poden fer inclús actuacions 
musicals. La resolució muni-
cipal es fonamenta en dos 
actes del 2006/07 per excés 
d’aforament i que no van te-
nir cap expedient sanciona-
dor. Pensem que ja han pres-
crit, i per tant, no han de servir 
d’excusa per tancar el local 
per motius de seguretat”.

D’altra banda, també hem 
pogut parlar amb l’advocada 
de l’empresa Splendor Trade 
SL, Carmen Mozo, i ens ha 
manifestat la intenció dels 
seus representats “de posar 
una demanda administra-
tiva perquè no han seguit 
el procediment que havien 
de fer per clausurar el local. 
Em presentat un recurs de 
reposició però estem se-
gurs que al Ple el tombarà. 
A més estem valorant i es-
tudiant la possibilitat també 
de demandar l’Ajuntament 
penalment per prevaricació”. 
Afegeix que “els meus clients 
van rebre una resolució de 

l’alcalde que els notificava el 
tancament del seu local però 
sense l’informe que expli-
qués el per què. Pensem que 
primer calia notificar o avisar 
a l’empresa què calia modifi-
car perquè pogués complir 
amb la normativa. Ells no van 
fer això i es van saltar tot el 
procediment administratiu”. 

L’alcalde de Pallejà, Ismael Ál-
varez, ha escollit la nostra pu-
blicació per aclarir diferents 
aspectes del polèmic tanca-
ment cautelar de la sala de 
festes La Cova. Álvarez ma-
nifesta que “La Cova és un re-
cinte que funciona des de fa 
uns 40 anys. Primer servia per 
cultivar xampinyons i des-
prés es va convertir en una 
sala de festes -casaments, 
singles, etc- on mai hi havia 
hagut cap tipus de problema 
amb la seva activitat. En els 
darrers set o vuit anys però, 
l’activitat que es realitza a 
La Cova és de discoteca amb 
música electrònica. Això pro-
voca moltes molèsties al veï-
nat i a la via pública (sorolls, 
drogues, ‘botellons’, trenca-
ment de l’enllumenat públic, 
invasions a una zona privada, 
accions incíviques, etc). De 
totes aquestes molèsties, 
l’Ajuntament va rebre la 
queixa per part de la comuni-
tat de veïns del barri i ens van 
fer arribar 500 firmes dema-
nant que es pogués fer algu-
na cosa. Nosaltres vam cons-
tatar que el recinte no estava 
preparat per fer aquest tipus 
d’activitat i, per la qual cosa, 
vam demanar uns infor-
mes tècnics als bombers i a 
l’enginyer municipal per sa-
ber si calia actuar o no dins 
de la legalitat. A finals d’any 
van rebre aquests informes 
tècnics, que eren desfavora-
bles, i que ens recomanaven 

tancar cautelarment el local 
fins que no s’adeqüessin a 
la normativa. Així doncs, fins 
que no hem tingut la certesa 
de fer una acció com la que 
hem fet no hem actuat per 
cessar l’activitat”. De totes 
maneres, l’alcalde reconeix 
que “tot va ser molt ajustat 
però la documentació ens va 
arribar per aquestes dates. A 
més, els gerents de La Cova 
ja tenien coneixement i eren 
conscients que podia passar.”

El tancament
Així doncs, com explica Is-
mael Álvarez “el 27 de des-
embre vam comunicar a La 
Cova que havien de cessar 
cautelarment la seva activitat. 
Però aquell cap de setmana 
(28/29 de desembre), no fent 
cas de l’ordre van obrir. Per 
tant, dilluns 30 de desembre 
vam anar al local i la policia 
es va precintar el local. És a les 
hores quant el diari El Mundo 
barreja interessadament la 
festa de Cap d’Any amb la que 
va fer paral·lelament una em-
presa privada, que va guan-
yar en un concurs públic per 
organitzar un altre en un local 
municipal”. Álvarez continua 
dient que “jo em pregunto… 
i si per qualsevol cosa hagués 
hagut algun un incident?. El 
responsable hauria estat jo, 
i més quan sobre la taula te-
nia dos informes que deien 
molt clar que calien solucions 
i recomanaven intervenir. 
No hem d’oblidar el que va 
succeir en una discoteca de 
L’Hospitalet”. L’alcalde no 
tanca les portes a una reo-
bertura del local: “Només cal 
una adequació del local a la 
normativa que marca la seva 
activitat en matèria, sobretot, 
de seguretat, i quan es faci 
l’Ajuntament no tindrà cap 

problema a tornar a donar el 
vistiplau perquè obri de nou.” 

Des de la Federació Interco-
marcal d’Hostaleria i Restau-
ració (FIHR), mitjançant el 
seu president Enric Genè, va 
manifestar al diari El Mundo 
que l’alcalde va “actuar amb 
arbitrarietat, caure en la 
prevaricació, de competèn-
cia deslleial per a contra el 
sector i cacicada per part de 
l’alcalde”. En resposta això, 
l’alcalde diu que “des del 
consistori tot s’ha fet amb 
la més estricta legalitat. A 
més, l’Ajuntament va auto-
ritzar un altre local a obrir 
per festes i en les mateixes 
dates. Un local que era d’un 
amic meu i que va decidir 
obrir amb una llicència nova 
i després de tenir tot amb 
regla. Així doncs, no s’entén 
aquestes opinions ofensives 
i sense fonament d’una per-
sona que ni el coneixo.”

Concurs
Des que l’any 2.000, 
l’Ajuntament cedeix un 
espai (Ateneu, Pavelló Mu-
nicipal, etc) a les entitats 
municipals per organitzar 
la Festa de Cap d’Any mai 
s’havia licitat. Però enguany 
(2013) l’Ajuntament va de-
cidir canviar la forma de la 
cessió mitjançant un con-
curs de la sala Pal·Làdius (fa 
dos anys que es fa en aques-
ta instal·lació municipal per 
raons de seguretat). “Es van 
presentar tres candidatures 
–segons explica Álvarez-. 
Una de Molins de Rei, un 
altre el grup juvenil Palle-
house –va organitzar la fes-
ta l’any passat-, i l’empresa 
local Pro-Sound Discotecas 
Móviles. La de Molins la 
vam descartar perquè en 
les condicions hi havia un 

punt que donava preferèn-
cia a empreses o entitats 
locals. D’altra banda, Palle-
house ens va reclamar que 
concedíssim més capacitat 
i horaris, no estipulades a 
les condicions del concurs. 
Així doncs, Pro-Sound Dis-
cotecas Móviles va guanyar 
el concurs i va ser l’empresa 
que va organitzar la festa. 
Aquesta associació juvenil 
es va enfadar molt i va ini-
ciar una guerra dialèctica i 
una campanya contra mi a 
la xarxa social. Tanmateix, en 
aquest col·lectiu tinc molts 
bons amics.”

Família
La publicació El Mundo 
també fa referència que 
el negoci familiar dels pa-
res de l’alcalde va ser un 
punt de venda de la festa 
de Cap d’Any de l’empresa 
Pro-Sound Discotecas Mó-
viles. Al respecte, Álvarez 
manifesta que “el que més 
m’ha dolgut és que pogues-
sin insinuar que hi havia 
un interès familiar. Només 
vull dir que els meus pares 
tenen un negoci de foto-
grafia que, durant molts 
anys, han col·laborat amb 
moltes activitats al mu-
nicipi. Enguany els van 
plantejar la possibilitat de 
participar amb la impres-
sió de cartells per anunciar 
la festa i van accedir amb 
la condició, com a qualse-
vol negoci, que posessin el 
logo. A més va ser un punt 
de venda d’entrades com 
tres o quatre més a Pallejà. 
I per últim, enguany era la 
darrera vegada que tenien 
obert el negoci, ja que el 
31 de desembre van tancar. 
Així doncs, no sé quin tipus 
d’interès podien tenir els 
meus pares. Considero que 
hi ha hagut una interpre-
tació malintencionada del 
periodista i del diari, ja que 
no coneixen la realitat del 
municipi.”
Per últim, l’Alcalde de Pallejà 
vol deixar molt clar que “sor-
prèn molt la campanya que 
està fent El Mundo cap a la 
meva persona des de fa un 
temps. Hi ha una persecució, 
ja que són varies les vegades 
que han publicat informa-
cions no contrastades amb 
l’objectiu de fer mal. Jo estic 
molt tranquil. Si finalment hi 
ha demanda i judici exposa-
rem tot el que ha succeït”.

L’alcalde de Pallejà i Splendor Trade SL, 
enfrontats per un tancament polèmic
Ismael Álvarez considera que la clausura de la discoteca La Cova va ser legal, 
mentre que l’advocada de l’empresa i la Federació Intercomarcal d’Hostaleria i 
Restauració diuen el contrari
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T E L . 936 308 190
FAX . 936 308 187

Realice su presupuesto de cocina o baño online en nuestra web: www.serin128.com

Sustitución de caldera Estanca 798€ Sustitución de caldera NOX por 1.090€

ILUMINACIÓN 
LED

DEPARTAMENTO 
DE REFORMAS

DEPARTAMENTO 
DE INSTALACIONESNUEVA FINANCIACIÓN AL 0% DE INTERÉS

CÁLCULO DE POTENCIA
PARA LOCALES Y VIVIENDAS 

C/ Rosellón Nº 128 Local  Sant Boi de Llobregat  serin128@hotmail.com

REFORMA COMPLETA BAÑO 3.350€

REFORMA COMPLETA COCINA 6.650€

●

●

●

Mobiliario de 1ª calidad
Encimera de madera
Incluido montaje

CAMBIO DE BAÑERA POR PLATO DUCHA HASTA 1,20 mts. EN 48 HORAS

 OFERTA BÁSICA Total 585€

 OFERTA ESTRELLA Total 999€ 
CON MAMPARA

 OFERTA MOBILIARIO COCINA

PRESUPUESTOS
SIN COMPROMISO

Precio OFERTA:  1198€
precio según composición de fotografía del anuncio
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Previsió, 1
08970 Sant Joan Despí
www.psicoars.com

Dra. Astrid Roda de Sola
ARS centre psicològic

Con estrategias de 
afrontamiento nos re-
ferimos a los esfuerzos, 
que realizamos me-
diante nuestras con-
ductas, para mantener 
un equilibrio entre las 
demandas internas y 
ambientales, y los con-
flictos entre ellas, que 
sobrepasan los recur-
sos de la persona. Estos 
mecanismos homeos-
táticos se ponen en 
funcionamiento ante 
situaciones de descom-
pensación individuo-
entorno. Se provoca 
una situación de cam-
bio que genera una rea-
daptación, que en otros 
términos podríamos 
denominar estrés.

“...Imagínate una tor-
tuga que se dirige ha-
cia su cueva, donde 
están sus crías, el resto 
de tortugas...Pero la 
tortuga, cada vez que 
llueve, cuando sopla 
el viento, cuando se 
topa con piedras, se 
mete en su caparazón. 
A veces sale del capa-
razón, avanza un poco, 

pero en cuanto ocurre 
a su alrededor algo in-
esperado (aparece una 
mariposa, ve un relám-
pago...) se mete den-
tro del caparazón…” 
¿Crees que de esta 
forma puede alcanzar 
lo que pretende? A lo 
mejor la alternativa es 
avanzar con todo el 
cuerpo fuera, en pleno 
contacto con el suelo, 
abierta a todo lo que 
pueda surgir en ese 
camino, notando todo 
lo que surja mientras 
avanza en dirección a 
sus crías, el resto de 
tor tugas. . .Probable -
mente no le gusten 
muchas de las cosas 
que estén en ese ca-
mino, o tal vez sí, pero 
eso es absolutamente 
distinto de su compro-
miso de avanzar por el 
sendero. Si cada vez 
que nos amenaza un 
sufrimiento nos defen-
demos y nos metemos 
en nuestro caparazón, 
no llegaremos a alcan-
zar lo que realmente 
importa en la vida.

¿Cúal es tu manera de 
avanzar por la vida?

Estilos de afrontamiento

T. 93 656 68 67

www.construclam.com | contacto@construclam.com

Construccions S.L

Fundada en 1995, se ha consolidado como empresa 
constructora de referencia, gracias a su alto grado de 
profesionalidad y servicio.

REHABILITACIÓN INTEGRAL DE EDIFICIOS  -  TRABAJOS VERTICALES

MANTENIMIENTO DE EDIFICIOS Y NAVES INDUSTRIALES 

OBRA NUEVA  -  REFORMAS INTERIORES Y DECORACIÓN  -  DEPARTAMENTO DE ARQUITECTURA 

PROYECTOS DE OBRA MAYOR Y MENOR   -  TRAMITACIÓN DE LICENCIAS DE OBRA Y SUBVENCIONES

SE REALIZAN LOS PRESUPUESTOS SIN COMPROMISO

Depressió
Fòbies
Ansietat
Estrés
Inseguretat i autoestima
Fracàs escolar
Adolescència
Problemes de Parella
Dol

Segons l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona durant 
l’any 2013, 627,23 milions 

de viatgers van utilitzar el 
sistema de transport públic 
de metro i autobusos (gestió 
directa i indirecta) de l’AMB 
el que suposa un augment 
del 0,1%, i un trencament 
amb les pèrdues dels dos úl-
tims anys. Cal destacar que el 
passat mes de setembre, que 
va registrar un increment de 
viatgers del 2,9% respecte 
el setembre del 2012 i aug-
ments a totes les xarxes, va 
marcar un canvi de tendència 
respecte als mesos anteriors, 
i aquesta millora s’ha seguit 
consolidant durant els mesos 
següents fins entrar al 2014.

Segons Antoni Poveda, Vice-
president de transport i mobi-
litat de l’AMB i Alcalde de Sant 
Joan Despí, “el canvi d’any 
confirma una tendència que 
ja es va començar a marcar 
durant el tercer quadrimestre 
del 2013, i que mostra aug-
ments en el passatge de pràc-
ticament totes les línies, tren-
cant el descens continuat que 
es registrava des del 2011”. Per 
a Poveda, “el fet que la mobili-
tat en transport públic guanyi 
en usuaris és un factor positiu 
en molts aspectes; per una 
banda la mobilitat esdevé 
cada vegada més sostenible, 
un dels objectius principals 
de l’AMB com a organisme 
competent tant en mobilitat 
com en medi ambient. Per 
una altra, un augment de l’ús 
del transport públic és tam-
bé un indicador fiable de la 
recuperació, tot i que lenta, 
de l’activitat econòmica de la 
Barcelona metropolitana”.

Metro
Durant els mesos finals del 
2013, les línies de metro han 
recuperat part dels passatgers 
perduts en el primer quadri-
mestre de l'any. Tot i així el 
balanç final de l’any encara 

mostra resultats negatius res-
pecte el 2012. Les tendències 
al metro han estat molt simi-
lars a la resta de xarxes: mentre 
que entre el gener i l’agost els 
resultats van ser negatius o 
neutres, el tercer quadrimes-
tre mostra un augment del 
passatge que va a arribar a ser 
del 4,3% el mes de desembre 
respecte a la mateixa època de 
l’any anterior. Amb tot, el 2013 
deixa una disminució global 
d’un 1% al metro, que, com en 
els altres casos, s’espera que es 
reverteixi aquest 2014.

La franja que ha guanyat més 
usuaris és la que ocupa de 7 
a 10 del matí, un símptoma 
que la mobilitat per motius 
laborals ha augmentat en els 
darrers mesos. Un altre aspec-
te que cal destacar és que els 
usuaris han valorat amb una 
nota de 7,52 sobre 10 aquest 
servei, qualificació millor que 
el 7,24 de fa un any, i la més 
alta des del 2006.

Serveis d’autobús 
de Gestió directa 
(TMB)

D’altra banda, les línies 
d’autobús de gestió directa 
han mostrat un significatiu 
augment de l’1,7% respecte el 
2012, després d’acumular pèr-
dues en els tres anys anteriors. 
El canvi va poder-se observar, 
novament, a partir del mes de 
setembre, i en alguns mesos 
l’augment ha estat molt nota-
ble respecte a un any abans: 
l’octubre del 2013 hi va haver 
un 16% més de passatge que 
el mateix mes del 2012.

Les línies de la nova xarxa 
ortogonal de Barcelona són 
les que més han contribuït a 
aquest augment de les xifres. 
Actualment ja transporten 
un 25% dels passatgers dels 
Serveis de gestió directa, 
i l’objectiu és que en pocs 
mesos sigui el 30%. L'índex 

global de satisfacció dels 
usuaris del bus de TMB també 
ha arribat a nivells màxims: un 
7,58 sobre 10. Pel que fa als 
serveis no integrats (Barcelona 
Bus Turístic i Tramvia Blau), han 
assolit un creixement del 4,1%, 
fins als 6,3 milions de viatges.

Serveis d’autobús 
de Gestió indirecta 
(empreses privades)
Tot i continuar en un context 
general de recessió econòmi-
ca i elevades taxes d’atur, els 
serveis de gestió indirecta de 
l'AMB han seguit amb la ma-
teixa tendència de creixement 
dels últims mesos, i han regis-
trat un increment de l’ 1,7% 
respecte l’any 2012. La xifra 
total de viatgers ha estat de 
74,33 milions.

L’augment s’ha donat tant 
en els serveis no integrats 
tarifàriament (Aerobús i Bar-
celona City Tour, que han in-
crementat els viatgers en un 
2,6%) com en els integrats, 
que el passat mes de setem-
bre ja mostraven un augment 
del 0,8%, i que amb el final de 
l’any han ampliat aquest crei-
xement a l’1,6%.

Evolució de viatgers 
per territoris
Al Baix Llobregat la majo-
ria de les línies han mos-
trat augments, destacant 
per exemple la pujada 
del 3,5% a les línies de 
l’Hospitalet i el Prat. En el 
cas del servei Nitbus, els 
usuaris han continuat aug-
mentant al Baix Llobregat 
(2,0%). Quant als serveis 

no integrats, el servei Ae-
robús ha augmentat la 
seva xifra de passatgers 
en un 2,6%, i és el mitjà 
de transport escollit pel 
13,5% dels viatgers que 
van a l’aeroport. 

Els passatgers valoren amb 
un notable el bus metropo-
lità de gestió indirecta

Els usuaris de l’autobús pú-
blic metropolità es mostren 
cada vegada més satis-
fets amb el servei. Així ho 
demostren les enquestes 
que l’AMB elabora cada sis 
mesos a bord dels vehicles 
per tal de conèixer les man-
cances del sistema i poder 
solucionar-les. 

Tenint en compte totes les 
línies de gestió indirecta, 
es demana als passatgers 
que puntuïn una sèrie 
d’aspectes sobre el servei 
concret, i també se’ls dóna 
l’oportunitat de fer queixes 
i suggeriments a partir de 
preguntes obertes.

Així, els usuaris han atorgat 
el 2013 a les línies diürnes 
d’autobús de gestió indi-
recta una nota global de 
7,95, que suposa la millor 
puntuació des de 2006, any 
des del qual hi ha hagut una 
millora continuada. L’ aspec-
te del transport metropolità 
més ben valorat pels usuaris 
és la sensació de seguretat 
(agressions o molèsties), 
amb una nota de 8,35, se-
guit de la seguretat en rela-
ció a accidents i la facilitat 
d’accés als vehicles, amb 
unes valoracions de 8,34 i 
8,26 respectivament.

Més de 627 milions de viatgers van utilitzar 
el transport públic metropolità el 2013
S’ha incrementat un 0,1% que suposa un trencament amb 
pèrdues dels dos darrers anys
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Quant cobraran 
els alcaldes i regidors del 
Baix Llobregat el 2014?
Antonio Balmón (Cornellà) i Jaume 
Bosch (Sant Boi) són els que encapçalen 
el rànquing de més retribució   

Els alcaldes i regidors del 
Baix Llobregat ja conei-
xen quins seran els seus 

sous aquest any (el límit on 
poden arribar). El Consell de 
Ministres del Govern central 
va aprovar la passada set-
mana la nova escala salarial 
per al 2014 per als membres 
dels consistoris en funció de 
la població del seu munici-
pi i de la seva dedicació. El 
sostre salarial establert serà 
de 100.000 euros, només 
reservat per a les grans ciu-
tats espanyoles com Madrid, 
Barcelona, València, Sevilla, 
Saragossa i Màlaga. 

D’altra banda, els alcaldes de 
Cornellà de Llobregat, An-
tonio Balmón, i de Sant Boi 
de Llobregat, Juame Bosch, 
encapçalen el rànquing dels 
que, en principi, cobraran 
més (si fem referència a la 
seva població). Mentre, els 
de Castellví de Rosanes, Coll-
bató, La Palma de Cervelló, El 
Papiol i Sant Climent de Llo-
bregat seran els que menys 
sou tindran a priori. Cal des-
tacar que cada municipi es-
tablirà el sou del su alcalde 
mitjançant la seva aprovació 
en el Ple Municipal (tenint en 
compte el límit establert).

HABITANTS      REFERÈNCIA

Més de 500.000 hab.  100.000 euros
De 300.001 a 500.000 hab.    90.000 euros
De 150.001 a 300.000 hab.    80.000 euros
De 75.001 a 150.000 hab.     75.000 euros

Ajuntaments de Cornellà i Sant Boi de Llobregat

De 50.001 a 75.000 hab.     65.000 euros

Ajuntaments de Castelldefels, El Prat de Llobregat i Viladecans

De 20.001 a 50.000 hab.     55.000 euros

Ajuntaments d’Esparreguera, Esplugues, Gavà, Martorell, Molins 
de Rei, Olesa de Montserrat, Sant Andreu de la Barca, Sant Feliu 
de Llobregat, Sant Joan Despí i Sant Vicenç dels Horts.

De 10.001 a 20.000 hab.     50.000 euros

Ajuntaments d’Abrera, Corbera, Pallejà, Sant Just Desvern i 
Vallirana

De 5.001 a 10.000 hab.     45.000 euros

Ajuntaments de Begues, Cervelló, Sant Esteve Sesrovires, 
Santa Coloma de Cervelló i Torrelles de Llobregat

De 1.001 a 5.000 hab.     40.000 euros

Ajuntaments de Castellví de Rosanes, Collbató, La Palma de 
Cervelló, El Papiol i Sant Climent de Llobregat. 

Menys de 1.000 habitants:

DEDICACIÓ      REFERÈNCIA

Dedicació parcial al 75%     30.000 euros
Dedicació parcial al 50%     22.000 euros
Dedicació parcial al 25%     15.000 euros

En funció de les dades del padró municipal d’habitants 
(1 de gener de 2013), segons l’Institut d’Estadística de 
Catalunya (IDESCAT), els salaris màxims dels alcaldes i 
regidors del Baix Llobregat seran els següents:

Llum verda per al tercer 
ambulatori de Viladecans
El nou equipament sanitari, aturat des de feia gairebé tres anys, 
començarà a construir-se al febrer

Torrelles vol recuperar zones
de cultiu abandonades per 
destinarles a aturats

És una iniciativa pionera al Baix Llobregat que, 
a més, vol ser un projecte d’àmbit comarcal

Carlota Dobaño, nova membre 
de la Reial Acadèmia de Farmàcia 
de Catalunya

La pratenca, la més jove de la història d'aquesta 
institució, ha destacat en la investigació de la 
vacunació contra la malària

La Generalitat de Cata-
lunya iniciarà al pròxim 
mes de febrer les obres 

del tercer Centre d’Atenció 
Primària (CAP) de Vilade-
cans, gairebé tres anys des-
prés que l’Ajunta ment li 
concedís la llicència d’obra 
per construir l’equipament 
sanitari (abril del 2011). 
L’equipament, de 2.763 me-
tres quadrats, es construirà 
al costat del parc de la Torre-
roja amb plata baixa i dues 
plantes. A més de l’atenció 
primària, el nou CAP aco-
llirà els serveis d’atenció a la 
salut sexual i reproductiva i 
els serveis de salut mental, 

que ara es presten a Gavà. A 
banda, el conseller de Salut, 
Boi Ruiz, ha anunciat avui en 
reposta a una pregunta al 
Parlament de Catalunya que 
la conselleria està valorant 

la possibilitat de concentrar 
tots els serveis pediàtrics del 
municipi en aquest CAP.

L’alcalde Carles Ruiz s’ha 
mostrat satisfet perquè 

“un projecte tan neces-
sari es faci realitat, tot i 
el retard amb què arriba”. 
Amés, ha assenyalat que 
seguirà treballant perquè 
es realitzi l’ampliació de 
l’hospital, també atura-
da: “Seguirem lluitant per 
aconseguir que la Gene-
ralitat financi l’ampliació 
de l’Hospital, que està 
planificada i que és molt 
important per atendre 
les necessitats sanitàries 
d’una població de prop de 
200.000 habitants. El Govern 
ha d’entendre que gover-
nar és prioritzar i la sanitat i 
l’educació són bàsiques”.

Carlota Dobaño ha in-
gressat a la Reial Acadè-
mia de Farmàcia de Ca-

talunya (RAFC), esdevenint 
així la membre més jove de 
la història d'aquesta insti-
tució. La pratenca és inves-
tigadora científica del Cen-
tre d'Investigació en alut 
Internacional de Barcelona 
(CRESIB) i es va llicenciar en 
Farmàcia per la Universitat 
de Barcelona l'any 1992.

Ha destacat per les seves 
investigacions sobre la 
malaltia de la malària i la 
seva vacunació. Actualment 
coordina un consorci inter-
nacional que té com a ob-
jectiu definir el mecanisme 
d'acció de la vacuna can-
didata a malària RTS,S. Ha 

publicat més de 55 treballs 
d'investigació en revistes 
científiques i fent presen-
tacions en nombrosos con-
gressos arreu del món.

La Biblioteca Munici-
pal va ser escenari de 
la presentació, davant 

d’una cinquantena de per-
sones, del nou projecte del 
Banc de Terres de Torrelles 
de Llobregat, impulsat des 
de la regidoria de Promo-
ció Econòmica. El projecte 
s’emmarca dins la iniciativa 
Muntanyes del Baix i comp-
ta amb el suport del Consell 
Comarcal del Baix Llobregat.

El Banc de Terres de Torre-
lles neix amb la pretensió 
de recuperar les zones de 
cultiu abandonades que hi 
ha al municipi –un 60% del 
total- i, al mateix temps, ofe-
rir alternatives econòmiques 
vinculades a la producció 
agrària a persones i famílies 
en situació d'atur. El projecte 
del Banc de Terres es plante-
ja com un projecte d'àmbit 
comarcal.



6 Febrer 2014  | LA PREMSA DELBAIX.es

SOCIETAT

ANUNCIA'T EN 
AQUEST DIARI 

Telèfon:  615 87 33 44

des de 
30€/mes

CIRCULO DE LECTORES 

Por ampliación de nuestra red de agentes necesita 
contratar en (BARCELONA y PERIFERIA)  personas 
para atender a nuestros socios (NO VENTAS)

Las gestiones a realizar como agente no ofrecen 
grandes dificultades: entrega de revista, recogida 
de pedidos, reparto de mercancía y cobro.

Interesados llamar al tlf.: 93 366.01.70
Horario: 9:00 a 13:00 y 15:00 a 18:00

Estrenem aquesta columna amb un tema que ens 
inquieta i agrada per igual, com és el d’uns vins tan 
singulars com controvertits com són els ecològics, els 
biodinàmics i els naturals.

David González
Sommelier Enoteca Vinoscopio

Parlem de vins
Vins ecològics, 
biodinàmics 
o naturals?

Wiss 2012
Carinyena 100%
Vi Natural
DO. Montsant
92/100

12,5 €
Límpid, ágil i fresc - malgrat la tanicitat 
procedent de la fruita i uns desapercebuts 
15% vol. que ens podrien fer pensar el 
contrari. 

Aromes varietals de fruita vermella i 
negra; mineral en boca, amb volum, 
taní gruixut, fruita vermella a dolls, i 
llarg; amb un postgust marcat per les 
cireres, les groselles i el sòl…

El sommelier recomana:

No aprofundirem en nor-
matives i filosofies que por-
ten al cellerer a portar un 
major control i respecte per 
la vinya i el seu entorn, però 
des de la nostra experiencia 
sí m’agradaria donar una 
mica de llum per aclarir uns 
quants conceptes a l’hora 
de escollir un vi o un altre.

Organolèpticament no te-
nim que trobar diferències 
entre els vins ecològics o 
biodinàmics i aquells que 
no ho són. Un vi ecològic és 
aquell que prové de vinyers 
ecològics, és a dir, vinyes en 
les que no s’han utilitzat ni 
herbicides, ni sistèmics per 
tenir una collita més renta-
ble i sense sobresalts. Quan 
parlem de vins biodinàmics 
ens referim a un cert equili-
bri entre l’entorn, l’home i la 
vinya. “L’homeopatia de les 
plantes”, podriem dir. Una 
vinya forta i sana donarà 
fruits sans; on els desequi-
libris del sòl són corregits 
per preparats de plantes i 
minerals, a més d’infusions  
d’herbes, pedres… En tots 
dos casos aquesta vinifi-
cació i les pràctiques del 
cellerer no difereixen molt 
del que podriem definir 
com “vi convencional” ex-
cepte que està restringit 
l’ús de certs “milloradors” 
químics –excepte el sul-
furós- en el que la seva 
utilització està limitada 

per normativa. Per aquells 
consumidors de produc-
tes ecològics o aquelles 
persones al.lèrgiques als 
sulfits recomanem el con-
sum de vins naturals. Vins 
que, tant  si són ecològics 
o biodinàmics, no utilitzin 
cap producte químic. Po-
driem parlar de “most de 
raïm fermentat”; i aquí sí 
trobarem diferències orga-
nolèptiques, taní de la frui-
ta més present, més inten-
sitat i color, però també un 
perfil més oxidatiu que no 
tothom entén o valora.

En tot cas un vi no té per 
què tenir defectes de ver-
dor, falta de maduració, tuf 
reductiu de baixos, falta 
de higiene durant la vinifi-
cació, maduració deficient 
o qualsevol aspecte propi 
d’un mal enteniment del 
què ha de ser un vi apte pel 
consum humà. 

Un tomàtec ecològic pot 
ser d'un calibre més petit 
que un que no ho és; pot 
ser més o menys bonic, 
¡però ha de estar sa! Podem 
trobar sota el pretexte de 
que "és ecològic" tomàtecs 
picats, bruts, sobremadu-
rats... a preus astronòmics, 
però no per aixó hem de 
condemnar a tots els agri-
cultors ecològics i perdre'ns 
el gust i gaudi que aporten 
aquests productes.

La Policia Local de Sant Vicenç denuncia 
els problemes laborals que pateix
Acusen l’alcalde, Oriol Junqueras, de no voler escoltar ni negociar 
per trobar una solució a les seves reivindicacions

Pablo Díaz, President 
de la Junta de Per-
sonal a l’Ajuntament 

de Sant Vicenç dels Horts, 
ha fet arribar a la redac-
ció de La Premsa del Baix 
un comunicat que explica 
la situació que es troba la 
Policia Local en el munici-
pi baixllobregatí. Díaz de-
nuncia l’alcalde, Oriol Jun-
queras, de “poca voluntat 
de solucionar amb equitat 
i transparència els proble-
mes laborals i socials dels 
empleats i empleades del 
consistori municipal”. 

Situació laboral
Segons exposa el comu-
nicat, “la Policia Local de 
Sant Vicenç dels Horts 
continua amb les reivindi-
cacions per a la millora de 
les seves condicions labo-
rals que volen ser iguals 
al de la resta de treba-
lladors de l’Ajuntament” 
i critica la “negativa de 
Junqueras de reunir-se 
amb el col·lectiu per ne-
gociar”. En resposta això, 
segons fons municipals 

consultades per la nostra 
redacció, es manifesta 
que “quan un agent de 
policia gaudeix d’un per-
mís per hospitalització 
d’un familiar o per defun-
ció, no se li descompta 
cap quantia de les seves 
retribucions bàsiques ni 
complementàries. Pel que 
fa als factors de caràcter 
presencial (treballar fes-
tius i hores nocturnes), 
el conveni, a l’annex 1, 
estableix la percepció 
d’unes retribucions es-
pecífiques sempre i quan 
es produeixi la prestació 
efectiva del treball. Són 
únicament aquests fac-
tors els que es descomp-
ten quan un agent o una 
agent exerceix els permi-
sos citats. Això s’aplica 
a tots els col·lectius de 
l’Ajuntament que cobren 
aquest tipus de factors.”

Inseguretat 
ciutadana
El comunicat també acusa 
a l’alcalde de Sant Vicenç 
dels Horts de “no està gens 

preocupat pel seu Ajun-
tament ni tan sols pels 
problemes d’inseguretat 
ciutadana que hi ha ac-
tualment al municipi, i 
que està pendent d’altres 
coses”. Fons municipals 
manifesten al respecte 
que actualment “la Planti-
lla Orgànica de la Policia 
Local està coberta en un 
99,99%. Des de l’arribada 
d’aquest equip de govern, 
s’ha augmentat la plantilla 
en vuit agents. En aquest 
sentit, recentment, s’han 
realitzat dues incorpo-
racions a la plantilla i, 
durant aquest exercici, 
encara es realitzarà una 
més. L’Ajuntament comp-
ta, doncs, amb més efec-
tius de la policia patrullant 
pels carrers. D’altra banda, 
en la situació actual de 
restriccions econòmiques, 
es poden ocupar les pla-
ces vacants de serveis es-
sencials, com ara la Policia 
Local, però no es poden 
ampliar les plantilles, que 
en aquest cas ja està co-
berta gairebé al 100%.”

Discriminació

Per últim, Díaz és molt con-
tundent a l’hora d’explicar 
que l’equip de govern de 
“beneficiar empleats i em-
pleades que tenen afini-
tat política per sobre dels 
acords col·lectius signats 
amb el Comitè d’Empresa i 
la Junta de Personal”. Des de 
l’Ajuntament s’argumenta 
que “no es discrimina cap 
treballador ni cap col·lectiu i 
està obert sempre al diàleg. 
Prova d’aquest diàleg són 
els acords que s’han anat 
assolint amb el col·lectiu 
de la Policia Local, com per 
exemple la igualació en-
tre els mateixos agents de 
policia per acabar amb les 
diferències de les retribu-
cions bàsiques. Anterior-
ment, hi havia agents de 
policia que cobraven com a 
categoria professional C2 i 
d’altres com a categoria C1. 
Ara no existeixen aquestes 
diferències i els de la cate-
goria C2 han passat a co-
brar com a C1, categoria 
professional superior.”
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema
F25 NOX

42 €/mes

Turbotec Exclusive
VMW 255/4-7

45 €/mes

Cerastar comfort
ZWN-25-8-MFA

42 €/mes

Novanox
24/24F

39 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido
PAGO AL CONTADO 9% DESCUENTO
Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas
CONSULTAS Y OFERTAS 
EN NUESTRA WEB: 
www.moherclima.com

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS BAJO NOX, Y DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%
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MEDI AMBIENT
L’Ajuntament de Gavà vol estalviar energia 
en els edificis i equipaments municipals

S’ha signat un conveni 
de col·laboració per al 
Pla d’estalvi energètic 

del municipi entre l’alcalde 
de Gavà, Joaquim Balsera, i 
el president de la Diputació 
de Barcelona, Salvador Es-
teve, El projecte s’emmarca 
en el Pla Xarxa de Governs 
Locals 2012- 2015 impul-
sat per l’ens provincial. 
L’objectiu d’aquest progra-
ma és aconseguir estalvis 
energètics i econòmics en 
els subministraments elèc-
trics dels edificis i equipa-
ments municipals. 

Per aconseguir una millor 
eficiència energètica es fa-
ran diferents actuacions que 
consistiran en la instal·lació 
de detectors de lluminositat i 
presència de zones comuns i 
la instal·lació de detectors de 
lluminositat als camps espor-

tius. Així mateix, es procedirà 
a la substitució de fluores-
cents T8 per T5 de baix con-
sum; làmpades dicroiques de 
50 w per altres LED de 5 w, i 
làmpades incandescents o 
halògenes per altres de baix 
consum. Les pantalles fluores-
cents T8 es canviaran per pan-
talles fluorescents T5 de baix 
consum. Altres actuacions 
que es duran a terme seran 
la instal·lació d’interruptors i 
sondes de temperatura així 
com de bateries de conden-
sadors. Les diferents interven-

cions es realitzaran en edificis 
i equipaments municipals.

Amb aquestes actuacions, 
l’estalvi energètic anual 
esperat en el subministra-
ment elèctric dels diferents 
equipaments municipals és 
de 300.530 kWh d’energia 
elèctrica activa i de 181.923 
kVarh d’energia reacti-
va. Pel que fa a l’estalvi 
econòmic anual aquest 
és de 66.639,90 euros i 
l’amortització de la inversió 
es produirà en 2,17 anys.

El consistori i la Diputació de Barcelona col·laboren per posar en 
marxa diferents iniciatives amb un import de 174.926,47 euros

La directora general 
de l'Oficina Española 
del Cambio Climático 

(OECC), Susana Magro, i 
l'alcalde de Sant Boi de Llo-
bregat, Jaume Bosch, han 
signat un contracte que in-
centivarà econòmicament 
la creació d'una xarxa de 
calor amb biomassa en sis 
equipaments públics del 
sector La Muntanyeta del 
municipi (les escoles Amat 
Verdú, Antoni Tàpies i Ba-
rrufet, l'institut Joaquim 
Rubió i Ors, l'estadi munici-
pal de futbol Joan Baptista 
Milà i el complex esportiu 
Baldiri Aleu). El contracte 
es va signar en el marc de 
l'acte de presentació dels 
Projectes Clima 2013. 
L'Ajuntament es planteja 
substituir per biomassa el 

combustible de gas natu-
ral emprat en l'actualitat 
en aquests edificis. El canvi 
es farà efectiu entre finals 
de 2014 i principis de 2015 
mitjançant la creació d'una 
xarxa de generació tèrmica 
per als sistemes de calefac-
ció i aigua sanitària. La xarxa 
de calor de biomassa gene-
rarà un estalvi aproximat del 
10% sobre el cost del con-
sum. Els aparells ocuparan 
menys espai que els actuals 
i minimitzaran les molèsties 
per soroll. El projecte preveu 
aplicar mesures comple-
mentàries que milloraran 
l'eficiència energètica. 
Mitjançant el contracte, el 
Ministeri d'Agricultura, Ali-
mentació i Medi Ambient 
(MAGRAMA) es compro-
met a fer una aportació 

econòmica per la reducció 
d'emissions de diòxid de 
carboni que generi aquest 
projecte municipal fins a 
finals de 2017. La previsió 
és una reducció global de 
1.120 tones d'emissions, 
amb una compensació 
de 7,10 euros per tona. 
Aquestes mesures tenen 
com a objectiu contri-
buir a reduir l'emissió 
a l'atmosfera de gasos 
d'efecte hivernacle i lluitar 
contra el canvi climàtic. 

L’edició d’enguany es-
trena denominació, 
Mediterranean Diving. 

Aquest ja mític Saló de la 
Immersió celebra els dies 
28 de febrer, 1 i 2 de març 
els quinze anys d'història. 
Avalat per la seva llarga 
trajectòria s’ha convertit en 
una referència per al sector. 
Comptarà amb 8.300 m2 de 
superfície dedicada exclu-
sivament al submarinisme 
amb la participació de fabri-
cants, botigues especialit-
zades, didàctiques, centres 
de busseig, agències de 
viatges… Ja han confirmat 
marques de primer nivell 
com a Mares, Cressi o Seac 
Sub i expositors procedents 
d'altres països com Itàlia, 
Filipines, Mèxic o Illes Maldi-
ves. I és que Fira de Corne-
llà porta una dècada i mitja 
reunint a professionals, es-
portistes federats, aficionats 
i seguidors del busseig i de 
qualsevol de les disciplines 
subaquàtiques.

Moltes novetats
Un 20% dels expositors que 
han confirmat la seva assis-
tència s'estrenaran partici-

pant en el Mediterranean Di-
ving. Aquesta xifra demostra 
que el Saló de la Immersió 
segueix sent el màxim refe-
rent per al sector i la seva llar-
ga trajectòria posa de mani-
fest la importància d'aquesta 
fira. Entre les noves incorpo-
racions apareixen marques 
com Seac Sub o De Profun-
dis entre uns altres, divings 
centres com Buceo Almería 
o Divertysub, didàctiques o 
escoles i centres.

La quinzena edició també 
rep el suport d'institucions 
com la Federació Catalana 
d’Activitats Subaquàtiques, 
la Direcció General de Pesca 
i Afers Marítims de la Gene-
ralitat de Catalunya, del cos 
GEAS de la Guàrdia Civil, de 
l'Associació de Voluntaris de 
Protecció Civil, Creu Roja i de 
patronats de turisme com 
per exemple el de Castelló. 

Jornades tècniques 
i demostracions
Cal destacar que durant els 
tres dies del saló hi haurà 
un interessant programa 
de ponències en el marc 
d'una nova edició de les 

Jornades Tècniques Pro-
fessionals que se celebren 
de forma paral·lela al Me-
diterranean Diving. També 
hi haurà ocasió de gaudir 
amb les demostracions que 
es faran en viu en la pisci-
na climatitzada instal·lada 
a l'interior del recinte. En 
ella els més petits podran 
practicar el seu primer ba-
teig d'immersió abillats de-
gudament i assessorats per 
instructors professionals.

D’altra banda, el Saló de la 
Immersió mantindrà, un 
any més, la seva habitual 
distribució acollint dife-
rents subsectors dins del 
món del busseig. D'una 
banda quedaran repre-
sentades escoles i centres 
de busseig oficials que 
llançaran les seves ofertes 
per a la nova temporada. 
Les agències de viatges és 
un dels principals reclams 
per al visitant i en aquesta 
ocasió, de nou aprofitaran 
per llançar promocions es-
pecials durant els dies de 
la fira proposant mítiques 
destinacions i els més arris-
cats per als bussejadors 
més aventurers.

Sis equipaments públics de Sant Boi 
s’escalfaran amb biomassa
El Ministeri de Medi Ambient i l'Ajuntament han signat a Madrid un 
contracte per incentivar la reducció de gasos d'efecte hivernacle

El XV Saló de la Immersió de 
Cornellà ja escalfa motors
Els dies 28 de febrer, 1 i 2 de març se celebra un saló que 
s’ha rebatejat com Mediterranean Diving i que comptarà 
amb un 20% de nous expositors



9Febrer 2014 | LA PREMSA DELBAIX.es

ARTE MODA
COLECCIÓN COMUNIÓN 2014

Hacemos su vestido diferente, porque ella es especial

Comunión · Novia · Fiesta · Modistería

Tenemos vestidos desde   180€

Estamos especializados en el sector moda con más de 30 años de trayectoria.
Todos nuestros vestidos están confeccionados íntegramente en nuestro 
taller, de forma artesanal y con tejidos de calidad.
Investigamos nuevas texturas y modelos favorecedores para una niña con estilo.
Confeccionamos vestidos de Alta costura. ¡ no dejes de verlos. Te sorprenderán!

Colección completa en: www.artemoda.es

Ctra. Laureà Miró, 251 - SANT FELIU DE LLOBREGAT - Tel. 93 685 31 90 - info@artemoda.es
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ECONOMIA

· Pincho Excalibur
· Super Frankfurt 50cmts.
· Super Hamburguesa
   (casera 380 grs.)

· SUPER BANDEJAS DE:
· Carne - 15€
· Pescado - 20€
· Verduras - 10€
· Montaditos - 20€

Regresa 
a la Edad Media

 y come en la mesa 
del Rey Arturo

Bandeja
de Carne 15€

A Compartir

Passeig Comte Vilardaga 114-116 SANT FELIU DE LLOBREGAT (fácil aparcamiento)

elcastelldelsfelicians@hotmail.com / facebook: El castell dels felicians 

· Cochinillo al Ajillo
· Alitas de Pollo
· Morcilla de Cebolla
· Croquetas de Pollo
· Patatas Fritas

C/ Esglèsia, 4    SANT CLIMENT DE LLOBREGAT

ESPECIALIDAD: CHOTO AL AJILLO

· CHOTO AL AJILLO
· JABALÍ
· TAPAS VARIADAS

Solo cerramos
lunes tarde

Jamón Queso Salchichón Ibérico

AtúnChorizo IbéricoFuet

Lomo Beicon Salchichas país

Tortilla francesaFrankfurt
Panceta

Bar "El Tito"

El comerç al detall 
perd pistonada al 
Baix Llobregat
En el període 2007-2012 a la comarca han 
tancat un 8,07% d’empreses d’aquest sector

Miquel Valls: “Al mes d’abril ja
veurem com es crea ocupació neta”
El president de la Cambra de Comerç va realitzar una 
conferència a l’Hotel IBIS de Molins de Rei

La Confederació del Co-
merç de Catalunya (CCC) 
va presentar el seu infor-

me anual on va fer palès que 
el petit i mitjà comerç con-
tinua sent “la primera em-
presa del país”, amb 299.000 
treballadors. Segon Miquel 
Àngel Fraile, secretari gene-
ral de la CCC, va explicar que 
“no només som la primera 
empresa, sinó la que ocupa 
més gent jove, 97.400 me-
nors de 30 anys, que repre-
senten 1,2 de cada 10 joves 
ocupats”. És el petit comerç 
el que, segons la CCC, el 
que fa més contractacions 
de dones (unes 207.000 el 
2013, 6,9 de cada 10 treba-
lladors del sector). A més, 
l’any passat el petit i mitjà 
comerç va fer 34.000 con-
tractes temporals i 58.400 
contractes a temps parcial.

La competència
La Confederació del Comerç 
de Catalunya, que lluita per 
contenir la proliferació de 
centres comercials, va recor-
dar que, malgrat la divulga-
ció que han fet del model 
propi comercial, la superfí-
cie destinada a aquest tipus 
de centres ha augmentat un 
21% (1.451.401 m²) durant la 
crisi econòmica. En aquests 
últims anys s'han obert el 
Màgic, a Badalona; l'Splau, 
a Cornellà-el Prat; el Vilama-
rina, a Viladecans, i Les Are-
nes, a Barcelona.

Turisme de negocis
D’altra banda, en els darrers 
anys, els principals clients 
dels comerços són els tu-
ristes. Catalunya va rebre el 
2013 1,6 milions de turistes 
de negocis: estrangers que 
han vingut al país per mo-
tius laborals, reunions, fires i 
congressos. Aquesta xifra re-

presenta un 15,7% més que 
el 2012. Aquests visitants 
van fer una despesa de 1.800 
milions d'euros (un 27% més 
que el 2012). Les localitats 
més visitades per aquests 
turistes van ser Barcelona, 
Sitges, Castelldefels, Girona, 
Lloret de Mar, Reus i Lleida.

El primer sector 
al Baix
Segons les dades de 
l’Informe Socioeconòmic 
Anual 2012 realitzat pel Con-
sell Comarcal del Baix Llo-
bregat amb la col·laboració 
de la Diputació de Barce-
lona, el sector del comerç 
al detall representava l'any 
2012 un 24% de les activi-
tats econòmiques de les em-
preses de la comarca, essent 
el primer sector en nombre 
d’empreses per damunt del 
comerç a l’engròs o els ser-
veis de menjar i beure.

D’altra banda, segons in-
forma la Confederació del 
Comerç de Catalunya, el 
nombre total d’empreses de-
dicades al sector del comerç 
al detall l'any 2012 era de 
3.222, augmentant lleuge-
rament en el període 2005-
2006 (+1,85%). Però a partir 
del període 2007-2012 s’ha 
experimentat un descens 
progressiu que acumula una 
pèrdua total de 283 empre-
ses entre tancaments i ober-
tures de noves botigues. És a 
dir, la comarca ha perdut un 
total del 8,07% de les seves 
empreses dedicades al co-
merç al detall. “Sense dubte, 
la crisi econòmica marcada 
per un elevat atur que man-
ca la capacitat de consum de 
les famílies, la pujada de l’IVA 
i l’obertura de grans centres 
comercials ha perjudicat el 
comerç al detall a la comar-
ca”, explica la CCC.

L’acte va estar organitzat 
per l’Ajuntament de Mol-
ins de Rei en el marc de la 

Fira de la Candelera. El presi-
dent de la Cambra de Comerç 
de Barcelona va pronunciar la 
conferència “El sector exterior 
català, motor de la recupera-
ció: evolució i perspectives”. 
Durant la xerrada, a la que 
hi van assistir prop d’un cen-
tenar de persones vincula-
des al món de l’empresa i el 
comerç, Valls es va mostrar 
“optimista” de cara al futur 
immediat, assegurant que 
“al mes d’abril ja veurem 
com es crea ocupació neta.”

L’exportació, en alça

Valls va voler posar l’accent 
sobre les empreses que han 
apostat per l’exportació per 
superar aquests anys de difi-
cultats. Valls va explicar que “en 
els darrers tres anys s’han ba-
tut els rècords d’exportacions 
gràcies a les vendes fora de 
la Unió Europea, que ja su-
posen un 38% del total” i va 
apuntar que “la crisi ha animat 
a les empreses a obrir nous 
mercats, fins al punt que les 
empreses catalanes ja venen 
més a l’estranger que no pas al 
mercat espanyol.”

El president de la Cambra 
també va destacar que “tenim 
la base d’empreses exporta-
dores més gran de la nostra 
història, arribant pràctica-
ment a les 50.000, si bé no-
més el 30% exporta regular-
ment. Podem afrontar el futur 
amb optimisme”. A més va 
subratllar que “aquestes da-
des indiquen que hem recu-
perat competitivitat” tot i que 
també va posar l’exemple de 
Dinamarca qui, segons ell, “és 
un país amb el qual ens agra-
da comparar-nos i que està 13 
punts per sobre en percentat-
ge d’empreses exportadores.”

El Centre de Formació Professional de l’Automoció 
de Catalunya es posarà en marxa setembre
Donarà cobertura aproximadament a 18.000 alumnes al llarg del curs i 
estarà situat al costat de la factoria SEAT de Martorell

El nou Centre de For-
mació Professional de 
l’Automoció de Catalun-

ya a Martorell es un equipa-
ment que donarà formació 
homologada a nivell euro-
peu a prop de 18.000 perso-
nes, entre joves que cursin la 
formació professional, atu-
rats que en facin formació 
ocupacional i professionals 
del sector que faran forma-
ció contínua. La directora 
del futur centre que impulsa 
la Generalitat de Catalun-

ya, la martorellenca Teresa 
Casanovas, considera que 
serà “clau en el model in-
dustrial català, referent es-
tatal i del sud d’Europa en 
l’automoció”.
La construcció del nou Cen-
tre de Formació Professio-
nal de l’Automoció, ubicat 
en uns terrenys cedits per 
l’Ajuntament de Martorell a 
la Generalitat de Catalunya 
i situats al costat de la facto-
ria SEAT. Casanovas, explica 
que “els treballs avancen a 

velocitat de creuer i ja es 
troben en la recta final, se-
gons el calendari previst. Si 
tot va bé, el Centre es podria 
posar en funcionament el 
setembre d’enguany, amb 
l’inici del nou curs 2014-15”. 
A més, manifesta que “resten 
uns quatre mesos per aca-
bar l’obra civil, col·locar tot 
l’instrumental interior i fer les 
proves de funcionament. Ara 
s’està enllestint la instal·lació 
interna del corrent i altres 
dispositius, abans d’equipar 
l’espai amb el mobiliari, ro-
bots, fresadores, màquines 
de control numèric i labo-
ratoris específics”. El pas 
que precedirà el final de les 
obres serà la construcció de 
la façana de voladís en tons 
vermells, platejats i negres, 
prevista pel mes de juny. 

Un referent

Aquest nou centre es conver-
tirà, segons Maria Teresa Ca-
sanovas, en “pioner del sector 
de l’automoció a nivell estatal i 
del sud d’Europa, projectant la 
reindustrialització de Catalun-
ya i la seva ubicació en primera 
línia del sector de l’automoció”. 
Una de les novetats “serà el 
fet que el mateix sector de 
l’automoció serà qui marcarà 
la línia de l’ensenyament a im-
partir i no pas l’administració” i 
ho farà amb una formació en-
cabida en els models de cen-
tres europeus de l’estratègia 
Europa 2020, definidor d’un 
marc competitiu, educacional 
i tecnològic per a una Europa 
única. Una formació que per-
metrà adquirir competències 
de reconeixement europeu.
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CULTURA

Rbla. Anselm Clavé,32  |  08940 Cornellà de LLobregat | www.latiendadepisos.com | info@latiendadepisos.com
Tel. 93 474 00 77 - 670 27 50 78

ALQUILER 
ESPLUGUES - CAN VIDALET
Piso en Rambla de la Merced
3 hab., amueblado, ascensor, 

balcón, junto metro, muy soleado. 
Alquiler: 600€

CORNELLA RAMBLA
Piso de 3 hab. baño y cocina 

reformados nuevos 
Alquiler: 550.-€

GRAN PISO EN CORNELLÀ 
Zona deportiva, 120m2
terraza de 30m2 a nivel, 

4 hab. 2 baños, ascensor, 
amueblado esquinero, 
Sol todo el día, vistas.

Alquiler: 900€

ALQUILER LOCAL CORNELLA 
PASEO FERROCARRILES 
CATALANES ESQUINERO 

CON 4 PUERTAS 
ESCAPARATE, 95m2, 

REFORMADO Y EQUIPADO, 
JUNTO McDONALDS Y SPLAU.  

CORNELLÀ
RIERA

Piso precio oportunidad
2 habitaciones

2 balcones
soleado y luminoso

75.000 €uros.

CORNELLÀ
PASEO 

FERROCARRILES CATALANES  
LOCAL COMERCIAL 

esquinero con 
4 puertas escaparate, 

reformado como oficinas, 
apto cualquier negocio 

o actividad, 
buen precio.

CORNELLÀ

CORNELLÀ
CORNELLA ALMEDA: SOLAR PARA UNA CASA O 3 PISOS 

JUNTO EL CORTE INGLES, 180m2 DE TERRRENO 
COMPLETAMENTE LLANO, 

SALEN 3 PLANTAS + BUHARDILLA 

CASTELLDEFELS
ALQUILER DE APARTAMENTO 

3 HABITACIONES, JUNTO PASEO 
MARÍTIMO, VISTAS AL MAR, 

CON TERRAZA Y PISCINA, ZONA COMU-
NITARIA, PARKING,  JUNTO ESTACION 

RENFE Y PARADA DE BUS A BARCELONA,  
A 50 METROS DE LA PLAYA.

CORNELLÀ

225.000€uros.

ZONA RAMBLA 
EDIFICIO MERCADONA

piso seminuevo de 90M2, 
exterior a calle soleado, 

3 habitaciones, 2 baños uno en 
suite, ascensor,calefaccion 

y aire acondicionado

CORNELLÀ

130.000 €uros.

CORNELLA RIERA JUNTO SPLAU, ATI-
CO CON ESTUDIO, PISO TIPO CASA, 
TECHOS ALTOS, CHIMENEA, 100m2, 3 
HABITACIONES + ESTUDIO, 2 BALCO-
NES, EXTERIOR A CALLE, SOL, VISTAS 
A BARCELONA, SOLO 2 VECINOS.

150.000€uros.

ZONA EROSKI, PISO SEMINUEVO 
DE 90m2, CON TERRAZA DE 35m2 

A NIVEL Y ACCESO A LA PISCINA Y ZONA 
COMUNITARIA, PARKING Y TRASTERO, 

CALEFACCION Y AIRE ACONDICIONADO.

225.000€uros.

José Luis Lagares obté el premi 
Comunitat Valenciana de fotografia
El cornellanenc va ser reconegut dins de 
la categoria de nu

El santfeliuenc Joan Dausà guanya 
el Gaudí a la millor música original
Va aconseguir el guardó per la banda 
sonara de la pel·lícula “Barcelona, nit d’Estiu”

E l fotògraf professio-
nal cornellanenc José 
Luis Lagares va ser el 

guanyador de l’onzena edi-
ció dels premis Comunitat 
Valenciana de fotografia, 
dins de la categoria de nu. 
Aquest certamen és un dels 
més prestigiosos del país, 
amb un elevat nombre de 
participació i un gran nivell 
de les obres presentades. 

La cerimònia de lliurament 
de premis es va celebrar a 
València coincidint amb 
les jornades que organitza 
l'Associació de Fotògrafs 

Professionals de València. 
José Luis Lagares és un 
fotògraf especialitzat en 
retrat, però amb una pre-
dilecció especial cap als 
books i el nu artístic.

En els últims tres anys, La-
gares ha obtingut altres 
reconeixements pel seu 
treball, com la inclusió de 
diverses de les seves obres 
en la col·lecció d'honor de 
Fepfi, l'obtenció del Premi 
Goya de Fotografia (2011), 
la seva nominació el 2013 i 
ara l'obtenció del Premi Co-
munitat Valenciana 2014.

El Barcelona Teatre Mu-
sical va acollir la sisena 
gal·la dels premis del 

cinema català. En la catego-
ria de millor música original, 
competien pel guardó les 
bandes sonores de "Barce-
lona, nit d'estiu", de Joan 
Dausà; "Los últimos días", de 
Fernando Velázquez; "Món 
petit", de Pau Vallbé i "Grand 
Piano", de Víctor Reyes. El 
músic, cantautor i actor 
santfeliuenc Joan Dausà va 
guanyar el Gaudí a la millor 
música original per la banda 
sonora de la pel·lícula "Bar-
celona, nit d'Estiu".
"Barcelona nit d'estiu", diri-
gida per Dani de la Orden, 

també estava nominada a 
millor pel·lícula i millor mun-
tatge, però només ha guan-
yat el premi a la millor músi-
ca original. El film explica sis 
històries d'amor que tenen 
lloc a la ciutat de Barcelo-
na la nit del 18 d'agost de 
2013, quan el cometa Rose 
va creuar el cel de la ciutat 
comtal. A més compta amb 
un ampli equip d'actors en-
tre els quals hi ha Àlex Mon-
ner, Luis Fernández, Sara Es-
pigui, Jan Cornet o el mateix 
Joan Dausà, que és protago-
nista d'una de les històries. 
La història on hi apareix la 
Judit ve de la cançó 'Jo mai 
mai' de Joan Dausà.

Foto: Josep Martí Sedó

Les Coves del Salnitre 
completen l’oferta de les Passions 
d’Esparreguera i Olesa
Els assistents a les representacions poden 
beneficiar-se d’un descompte en la seva visita

“Viu les Passions 
amb descomptes 
especials” és la ini-

ciativa que aplega les repre-
sentacions de les Passions 
d’Esparreguera i Olesa de 
Montserrat amb la possi-
bilitat de visitar les Coves 
del Salnitre de Collbató la 
Colònia Güell-Cripta Gaudí 
i el Monestir de Montserrat 
a preus reduïts. En concret, 
aquelles persones que pre-
sentin les corresponents 
entrades de les populars 
representacions de la mort 
de Jesús o el cupó desca-
rregable des dels webs dels 
diferents ens participants, 
podran beneficiar-se d’un 
10% de descompte en la 
seva visita a les coves. De 
la mateixa manera el cupó 
també permet aconseguir 

preus reduïts per a assis-
tir a les representacions. 
Aquestes promocions seran 
vigents des del 9 de març 
fins l’1 i el 4 de maig, pel que 
respecte a les passions, i fins 
el 31 de maig pel que fa als 
descomptes per a visitar les 
Coves del Salnitre.
Les coves ofereixen al seu 
visitant l’espectacle natu-
ral provocat per l'acció de 
l'aigua de la pluja sobre el 
conglomerat i el material 
calcari durant milers d'anys 
que permet gaudir d’un re-
corregut d’uns 500 metres 
guarnit per estalactites, es-
talagmites i columnes. La 
seva contemplació ha estat 
una influència reconeguda 
en l’obra d’alguns dels prin-
cipals artistes catalans com 
Rusiñol o Gaudí.
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2 anys contra els treballadors i treballadores

Eva Granados Galiano
Diputada del PSC

Dilluns vinent farà 2 anys de la injusta Refor-
ma Laboral que està redefinint el concepte 
d’ocupació al nostre país portant-la a unes 
quotes de precarietat generalitzada. Unes nor-
mes laborals que han facilitat l’acomiadament 
i que han comportat una davallada de salaris i 
de condicions laborals: Aquests eren els objec-
tius de la Reforma Laboral del PP i CiU i no la 
creació d’ocupació.  Per molts anuncis de sor-
tida del túnel que facin els Governs d’Espanya 
i Catalunya, les dades ens diuen que està 
baixant la afiliació a la Seguretat Social, aug-
mentant l’atur i que les persones que aconse-
gueixen treballar ho fan a una feina cada cop 
més temporal i més precària.

 La desequilibrada legislació laboral que la dre-
ta espanyola i catalana van aprovar fa dos anys 
està suposant la destrucció de la negociació 
col·lectiva -amb la reducció a la meitat dels tre-
balladors protegits per un conveni col·lectiu-, 
està comportant més atur i més pobresa a 
casa nostra. Tot i no trucar-se, Mas i Rajoy, per 
solucionar l’encaix territorial, els dos dirigents 
comparteixen l’agenda socioeconòmica. La 
insensibilitat social és compartida pel naciona-
lisme català i espanyol. Una dada: CiU ha votat 
amb la majoria absoluta del PP en el 52% de 
convalidacions de Reial Decrets i en el 44% 
dels Projectes de Llei al Congrés dels Diputats.

CIU i ERC s'obliden del Baix Llobregat

Jaume Bosch
Diputat al Parlament per ICV-EUiA

CiU i ERC han aprovat els pressupostos de la 
Generalitat. Uns pressupostos considerats an-
tisocials per la majoria d’organitzacions i movi-
ments socials. No només suposen mantenir les 
retallades en educació, ocupació, cultura, salut o 
benestar, sinó que suposen acceptar i aplicar el 
que recomanen la Troika i el neoliberalisme. 

ICV-EUiA no ens resignem i plantegem alternati-
ves tant pel que fa a tenir més ingressos - els po-
derosos poden pagar més impostos- com a les 
despeses. Hem presentat més de 1000 esmenes 
(PSC unes 760, PP 350, Ciutadans 190 i la CUP 0!) 
per millorar el serveis públics i la vida de la gent. 

Esmenes que afecten directament als serveis pú-
blics del Baix Llobregat (millores a escoles, centre 
de salut, gent gran...) o propostes per millorar 
l’economia comarcal com la subvenció a la indus-
tria i al comerç local i de proximitat en municipis 
afectats per la crisi econòmica o ubicats en zones 
d’especial concentració de grans superfícies, i tot 
ha estat rebutjat per CiU i ERC.

A la comarca diuen donar suport a la millora dels 
serveis o que no volen l’Outlet i que defensen 
el comerç de proximitat, però al Parlament CiU 
i ERC s’ obliden del Baix Llobregat. L’excusa que 
donen és Madrid, però no es cert,  hi  ha diners 
però no es volen posar a la nostra comarca. 

Jordi Albert i Caballero
President ERC  - Baix Llobregat i L'Hospitalet

Sí a l'Hospital de Viladecans
La comissió de salut del Parlament ha aprovat 
amb els vots a favor de tots els partits de la 
cambra excepte la CUP, que s’ha abstingut, 
tres propostes que confirmen la voluntat 
d’ampliar l’Hospital de Viladecans i de moder-
nitzar-ne les instal·lacions. L’acord assolit al 
Parlament ha estat negociat per les diputades 
d’ERC Anna Simó i Alba Vergés amb els grups 
de CiU i PSC, sobre la base de la moció que va 
aprovar el Consell Comarcal del Baix Llobre-
gat per unanimitat, també a proposta d'ERC.

L’acord assolit reforça la Llei de Pressupostos 
per al 2014, que ja inclou, a proposta d’ERC, 
que el Govern de la Generalitat ha de redac-
tar el Pla funcional de l’Hospital de Viladecans 

abans de l’estiu del 2014 i adaptar el projecte 
executiu que es va elaborar l’any 2008.

Com ja vam fer en el Consell Comarcal del Baix 
Llobregat hem impulsat i promogut un acord, 
que va ser unànim a la comarca, en defensa de 
l’Hospital de Viladecans. Reforçar els serveis pú-
blics i evitar que el sector privat assumeixi aques-
ta responsabilitat és imprescindible per consoli-
dar l’accés universal a la sanitat, un dels pilars de 
l’estat del benestar, però sobretot, imprescindible 
per assolir la justícia social i la igualtat, valors re-
publicans que continuem reivindicant. Si el pres-
supost de la Generalitat no estigués subjecte al 
govern espanyol, tindríem suficients recursos per 
invertir en els serveis públics.

David Parada
Conseller Comarcal del Baix Llobregat

¿Se rebajarán los sueldos de los políticos municipales?

Este Enero el Gobierno daba luz verde a la 
reforma local. No han sido ni los servicios, ni 
el poder creciente de las diputaciones, ni las 
competencias en educación o sanidad. La pri-
mera bronca tiene que ver con los sueldos de 
alcaldes y concejales. La reforma se lleva por 
delante las dos promesas más mediáticas que 
tenían como objetivo reconciliar a los ciuda-
danos con la clase política. A final los alcaldes 
podrán cobrar más de lo que cobra un secre-
tario de estado, pudiendo llegar a la cifra de 
100.000 €, y seguir cobrando dietas de otras 
administraciones. Tampoco se reducirán los 
20.000 cargos públicos -25% de los existen-
tes- prometidos por el Gobierno. No hablo ya 
de los innumerables cargos de confianza, o 

de la cantidad de empresas municipales que 
bajo el manto de la opacidad laboral se han 
convertido en verdaderas empresas de colo-
cación de amigo, militantes y favores, en el 
Baix Llobregat tenemos unos cuantos ejem-
plos. Nuestra campaña en las municipales de 
2011 en la que hablamos con claridad sobre 
este asunto trajo consigo una sensible reba-
ja en algunos Ayuntamientos de los sueldos 
de los regidores, muchas veces fruto de la 
presión creciente. Nosotros las hemos consi-
derado insuficiente y como nos comprometi-
dos  en nuestro programa hemos empleado 
el 25% de nuestras retribuciones en ayudar a 
personas que lo necesitan así como promover 
acciones solidarias a favor de nuestra gente.

En enero, los grupos locales de C’s en el Baix 
Ll, registraron una instancia en los Ayunta-
mientos de nuestra comarca que insta a los 
alcaldes, a no ceder los datos del Padrón mu-
nicipal a la Generalitat para que ésta realice 
su consulta separatista.

La Ley de protección de datos de carácter 
personal “ampara todos los datos indivi-
dualizados de carácter privado personal, 
familiar, económico o financiero, utilizados 
para elaborar la estadística obtenidos tan-
to directamente de la persona informante 
como de fuentes administrativas”, además 
de establecer que los datos individuales de 

comunicación obligatoria, como lo son los 
del Padrón, “no pueden hacerse públicos ni 
comunicarse a ninguna persona o entidad, 
ni tan sólo a las administraciones públicas.

A pesar de esto, algunos Alcaldes, ya han 
anunciado la decisión de cederlos vulnerando 
de esta forma los derechos individuales de sus 
conciudadanos.

En política como en la vida el todo vale, no vale 
y C’s hará valer su voz para proteger a los ciu-
dadanos de las extralimitaciones de quienes 
nos gobiernan y que piensan que un voto les 
otorga carta blanca para hacer lo que quieran.

Francesca Benito
Delegada Territorial de C's del Baix Llobregat

No todo vale

María José Díaz
Presidenta Comarcal. PPC Baix Llobregat

Un puente de diálogo

En el Pleno de febrero del Parlament de Cataluña,  
el PPC presenta para su debate  una proposición de 
ley sobre el apoyo y fomento de la autocupación, es 
decir,  una Ley de apoyo a los emprendedores.
Ante la despreocupación y el desgobierno de 
CiU y ERC, por los problemas reales de los catala-
nes y catalanes,  ensimismados en sus objetivos 
independentistas y cada vez más alejados de la 
realidad.   La responsabilidad del PPC, un parti-
do de gobierno, vuelve una vez más a demostrar 
que sí hay partidos que intentan, aún desde la 
oposición, resolver los problemas de Cataluña.
Más del 95% de nuestro tejido empresarial lo con-
forman pequeñas y medianas empresas, autóno-
mos y micro emprendedores,  y es justamente a 

ellos, a quienes está dirigida esta Ley. Que preten-
de mediante propuestas constructivas, ayudar a 
la creación de empleo y facilitar el empleo para  
jóvenes como una medida necesaria para salir de 
la crisis.  Por ello, el espíritu de esta Ley, que no 
pretende sustituir las Leyes de soporte a los em-
prendedores realizadas desde el Gobierno Cen-
tral, si  no, en el ámbito de la Generalitat y dentro 
de su marco competencial, quiere favorecer el 
espíritu emprendedor facilitando la financiación 
a los emprendedores, estableciendo un sistema 
integral de soporte y potenciando la internacio-
nalización de las empresas catalanas.
Un nuevo puente al dialogo que el PPC tiende al 
Gobierno de CiU y ERC, para solucionar los pro-
blemas reales de Cataluña.

El tercer CAP de Viladecans ja ha estat adjudicat

Josep Maria Llop i Rigol
President Comarcal de CDC al Baix Llobregat

Des que el 2010 el nostre país va emprendre 
un rumb seriós, els partits de l’oposició s’han 
entestat en promoure una consciència que 
es retalla en salut; que es disminueixen ser-
veis públics, sobre tot per les persones més 
vulnerables i que tot això, es practica per 
principis ideològics.

S’han organitzat actes i mobilitzacions per 
generar un clima d’hostilitat contra el govern 
de la Generalitat de Catalunya. No obstant, 
la realitat és molt tossuda i sortosament, es 
resisteix a les manipulacions intencionades 
que no se sustenten en dades objectives. 

Tal com s’ha indicat a la sessió parlamentària 
de preguntes al govern, el tercer Cap de Vi-
ladecans ja ha estat licitat i adjudicat i, per 
tant, malgrat les dificultats pressupostàries 
del moment actual, es preveu que les obres 
s’iniciïn en breu. 

El tercer cap inclourà a més de les activitats 
ordinàries, les de salut mental, reproductiva i, 
possiblement, també la pediàtrica. 

Tant de bo, que tots: els uns i els altres, sapi-
guem fer un bon ús dels instruments que es 
tenen des del govern, com dels que poden 
utilitzar-se des de l’oposició.

Salones exclusivos para tus celebraciones
Cumpleaños, bautizos, Partídos de fútbol...

TERRAZA
EXTERIOR
TODO EL AÑO

Rambla Verge de la Mercé, 47 CAN VIDALET - ESPLUGUES - Tel. 93 473 41 54



13Febrer 2014 | LA PREMSA DELBAIX.es

La sessió extraordinària va 
comptar amb l’assistència 
del predecessor de Joa-
quim Balsera i Raquel Sàn-
chez, Dídac Pestaña, dels 
alcaldes i alcaldesses de 
l’Hospitalet, Núria Marín; 
de Cornellà, Antoni Bal-
món; de Viladecans, Carles 
Ruiz; de Sant Boi, Jaume 
Bosch, i d’Esplugues, Pilar 
Díaz. També hi han estat 
presents el primer secreta-
ri del PSC al Baix Llobregat, 
Antoni Poveda, i el secre-
tari de Política Municipal 
del PSC, Josep Mayoral.

POLITICA

“A veces me siento muy ca-
talán, otras veces muy espa-
ñol… ya no sé qué pensar”. 
Aquesta és una expressió que 
cada cop sentim més en els 
nostres llocs de treball, en ter-
túlies familiars o entre amics. 

Per la meva ideologia so-
cialista no puc compar-
tir les teories del nacio-
nalisme, ja que defenso 
l’internacionalisme.  Però 
posats a triar entre un dels 
dos nacionalismes, on és 
l’aparell de medició, precís, 
científic i rigorós que deter-
mina quin és el millor?  

Per als partits com el PP, el 
PSOE,  C’s o UPyD, el na-
cionalisme espanyol segur 
que és el millor, però no 
han demostrat amb rigor, 
mitjançant el mètode em-
píric, el perquè de les seves 
teories. El mateix passa amb 
CiU, ERC, les CUP o ICV-EUiA. 
Cap dels representants de 
les forces polítics que aquí 
cito m’han convençut per 
deixar de sentir-me un ciu-
tadà internacionalista amb 
la catalana com a prime-
ra llengua, i la castellana, 
l’anglesa i la francesa com a 
segona, tercera i quarta, en 
aquest mateix ordre. 

Ahir mateix, en una tertúlia 
a través d’una popular xarxa 
social, conversava amb un 
amic murcià amb qui vaig 
servir en un destructor de 
l’Armada Espanyola. Aquest 
bon amic, ja tenia curiositat 
per la nostra llengua i va 
acabar els 18 mesos de ser-
vei militar obligatori ente-
nent el català, a Cartagena, 
escoltant-nos i mostrant el 
seu gran interès per apren-
dre. Després, quan va acabar 
els seus estudis universitaris 
de Ciències Ambientals, va 
començar a treballar com a 
forestal al Pirineu de Lleida 
i d’allà va tornar a la seva 

Múrcia natal, on ara té gra-
duació i responsabilitats en 
el cos de forestals, entenent, 
parlant i escrivint el català, 
encara avui. 

En la conversa em va fer una 
afirmació en la seva llengua, 
combinant també el català, 
que cito textualment: “Los 
idiomas solo son una herra-
mienta para comunicarse, 
para conocer y apreciar a 
otros seres humanos. No 
puedo concebir que se dis-
cuta con alguien hasta llegar 
a las manos por una llave in-
glesa, olvidando la máquina 
que hay que reparar. Esto lo 
aprendí en el Pirineo lerida-
no, donde hablábamos de 
todo con una sola finalidad: 
vivir. I em sento molt or-
gullós de ser un ‘murciano’ 
que parla català i no pas a 
la intimitat, amb el cap molt 
alt, açi a Murcia i on sigui. 
Lo que quería deciros, más 
o menos, es que convertir 
los medios en fines, ya sea 
la lengua, ya sea el dinero, 
etc… es propio de necios, 
vengan de donde vengan. 
Además, los necios no tie-
nen valor de mercado, por-
que si lo tuviesen, en este 
planeta seríamos ricos. Bon 
dia, amics i companys”

Comparteixo al cent per 
cent les paraules del meu 
amic i ‘paisano’ de Cehegín 
perquè alimentar el debat 
identitari i lingüístic fins 
elevar-lo a la categoria de 
confrontació em sembla 
poc menys que un acte de 
perversió de la realitat social 
de Catalunya amb interessos 
partidistes, els uns, i econò-
mics, els altres. Però, és clar, 
aquesta és només  la meva 
modesta opinió personal.

Ramon Cervera Maurel

Blogger 2.0
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David Parada: “La decisió de destituir Anglada ha tingut 
el suport dels militants, afiliats i regidors comarcals”
El president del Baix Llobregat de PXC i secretari d’organització va 
ser un dels impulsors de la decisió i posterior destitució

El Consell Executiu de Pla-
taforma per Catalunya ha 
decidit destituir el funda-

dor i fins ara president de la 
formació política, Josep An-
glada, per "les deficiències en 
la gestió". En un comunicat, 
va anunciar que el rellevarà 
Xavier Simó -fins ara ocupava 
la vicepresidència- fins a la 
celebració del proper congrés 
que està revist que se celebri 
aquesta tardor. 
David Parada, secretari 

d’organització, president de 
PXC al Baix Llobregat i regidor 
a Sant Boi de Llobregat, va 
ser un dels quinze membres 
del Consell Executiu presents 
a la reunió a L’Hospitalet de 
Llobregat que va aprovar la 
proposta: “És una decisió irre-
vocable i, a més, la proposta 
estava contemplada a l’article 
17.e dels Estatuts acordant-se 
amb les 3/5 parts necessàries”. 
D’altra banda, Parada explica 
que la decisió “ha tingut el 

suport dels militants, afiliats 
i regidors del Baix Llobregat” 
i afegeix que “considero que 
a mitjà termini la decisió serà 
molt positiva per al partit. Se-
guirem defensant el progra-
ma electoral de les darreres 
eleccions municipals i con-
tinuarem fent-ho amb argu-
ments i respecte a les altres 
posicions polítiques.”
Actualment PXC del Baix Llo-
bregat té un total de vuit regi-
dors a la comarca.

Joaquim Balsera deixa l’alcaldia de Gavà i es passa a l’empresa privada
El primer secretari del PSC del Baix Llobregat, Antonio Poveda, deixa la porta oberta perquè 
continuï com a regidor i president del Consell Comarcal

Joaquim Balsera, alcalde de 
Gavà, ha renunciat al seu 
càrrec quan encara resta 

un any i mig fins a les pròxi-
mes eleccions municipals. Així 
doncs, no esgotarà el seu man-
dat, tot i que té molts números 
per continuar com a regidor 
de Gavà i president del Consell 
Comarcal del Baix Llobregat. 
“He deixat a disposició del par-
tit (PSC) la meva acta com a 
regidor i el meu càrrec de pre-
sident del Consell Comarcal. 
Ara són ells els que han de de-
cidir. Seguiré com a regidor si 
m’ho demanen. Penso que és 
compatible amb la tasca que 
faré a partir d’ara, ja que no 
requereix dedicació exclusiva”, 
ha explicat. Referent a aquest 
tema, el primer secretari del 

PSC al Baix Llobregat, Antonio 
Poveda, ha manifestat que el 
partit “té la voluntat de seguir 
comptant amb la seva expe-
riència i coneixement i seguir 
col·laborant amb ell en el fu-
tur”. I referent a la seva renún-
cia, Poveda explica que des 
del PSC “volem valorar la gran 
labor tant al partit com als cà-
rrecs municipals, que ha fet 
Joaquim Balsera durant tots i 
aquests anys i respectem que 
voluntàriament hagi volgut fer 
un pas endavant reorientant la 
seva vida laboral cap al món 
de l’empresa privada.”

Una empresa pròpia
Balsera ha explicat que la raó 
principal de la seva decisió 
és que “vull desenvolupar 

una activitat econòmica en 
el sector privat. Tinc intenció 
de muntar una consultoria 
de prestació de serveis en 
l’àmbit català i espanyol en el 
sector dels ‘smartcities’ i això 
és incompatible amb el tre-
ball que desenvolupo com al-
calde, ja que requereix exclu-
sivitat. Me’n vaig perquè vull 
reinventar la meva trajectòria 
personal i professional” i ha 
puntualitzat que “ningú m’ha 
demanat que deixi l’alcaldia.”
També va voler fer una valora-
ció de la seva tasca al capda-
vant del consistori municipal 
i va dir que “deixo una ciutat 
millor que fa nou anys. Això 
també és mèrit d’un conjunt 
de persones des de l’oposició 
fins a l’equip de govern.

Investigat
D’altra banda, durant la 
seva compareixença en 
roda de premsa Balsera es 
va afanyar a desmentir que 
la seva marxa “tingui a veu-
re amb la investigació que 
està duent a terme l’Oficina 
Antifrau de Catalunya con-
tra el consistori. Només 
ens han demanat una do-
cumentació sobre unes 
subvencions a empreses i 
nosaltres l’hem aportada.”

Raquel Sánchez, primera dona en la 
història de Gavà en ocupar l’Alcaldia
Ha rebut el bastó de comandament en un Ple amb l’assistència 
d’una àmplia representació de la societat civil local

Raquel escriu una nova 
pàgina a la història de 
Gavà en ser la primera 

dona que es converteix en la 
primera mandatària munici-
pal. Així ho ha destacat Sán-
chez en les seves primeres 
paraules com a alcaldessa: 
“Perquè amb independència 
de l’opinió sobre la meva per-
sona o el projecte polític que 
represento, podem coincidir 
en el fet que les dones han 
estat relegades a un segon 
terme o simplement han es-
tat invisibles en molts àmbits 
de decisions. Tant de bo- que 
aquest pas que fem avui ser-
veixi per apuntalar més la 
igualtat entre homes i dones”.

Sánchez ha reconegut que 
“ser alcaldessa de la ciutat 
on he crescut i creixen els 
meus fills em produeix una 
emoció profunda” i ha ex-
pressat el seu compromís 
“d’encapçalar el govern 

municipal amb la mà este-
sa a tothom, a tots aquells 
que vulguin construir un 
futur des de la proximitat, 
que sempre l’entenc com 
una obligació i no com una 
voluntarietat. Cal abordar 
noves maneres de comptar 
amb totes les entitats, amb 
totes les associacions, amb 
totes les persones i també 
amb totes les formacions 
polítiques que vulguin apor-
tar des del respecte, des de 
la generositat i des de la res-
ponsabilitat”.

Eleccions municipals
L’alcaldessa ha afirmat ser 
plenament conscient de la 
proximitat de les eleccions 
municipals “però sens dubte 
em sento molt orgullosa del 
llegat que rebo, de tot el que 
s’ha fet durant aquest man-
dat i el que vull en primer 
lloc és culminar el projecte 

polític que com equip vam 
oferir a la ciutadania”. 

Nous projectes
L’alcaldessa també s’ha re-
ferit a projectes que veuran 
la llum en el que resta de 
mandat: “Equipaments im-
portants com el nou mercat 
municipal MercaGavà o com 
la nova comissaria de la Po-
licia Municipal, al costat de 
noves transformacions dels 
nostres barris i la construc-
ció de nou habitatge social 
a can Ribes”. Sánchez també 
ha refermat la voluntat de fer 
una clara aposta “per atraure 
inversions i continuar amb 
el disseny de la ciutat que 
volem per als propers anys, 
que pretén equilibrar el 
creixement residencial amb 
l’activitat empresarial que 
s’identifiqui amb els valors 
ambientals i paisatgístics 
com a valor afegit”.

Santiago Barona, expulsat de militància 
de Convergència Democràtica de Catalunya
Francisco Javier Amate és el nou portaveu del grup 
municipal de CiU a Castelldefels
El regidor de Castelldefels 
Santiago Barona ja no és, 
militant de Convergència 
Democràtica de Catalunya 
(CDC). El seu partit l’ha expul-
sat després que es negués, fa 
dos mesos, a acceptar la deci-
sió del seu grup de trencar el 
pacte amb el Partit Popular 
(PP) i sortir del govern local 
que compartien amb Unió 
Democràtica de Catalunya 
(UDC) i un grup independent. 
El regidor Francisco Javier 

Amate es converteix en el 
portaveu del grup municipal 
de CiU a Castelldefels. La mar-
xa de Barona s’afegeix a la de 
qui va ser cap de llista i un al-
tre regidor de CDC fa un any, 
que també van deixar la mili-
tància per diferències amb el 
grup municipal. 
Ferran Falcó, president de la 
Federació de Convergència a 
les Comarques de Barcelona, 
ha manifestat a La Premsa del 
Baix que “sempre és dolorós 

una expulsió, però ha estat 
una decisió de partit després 
que Barona no acceptés la de-
cisió que havia pres la majoria. 
Penso que ha estat un motiu 
més que justificat” i reconeix 
que “CiU no ha fet les coses bé 
en els darrers anys a Castellde-
fels, ja que s’ha passat de cinc 
regidors a tenir dos. Cal co-
mençar de zero, amb un nou 
projecte il·lusionat pel munici-
pi baixllobregatí amb Francis-
co Javier Amate al capdavant."
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Laura Redondo 
guanya el Català 
de llançaments 

La gavanenca (Barça) 
es va imposar
amb 65,45 metres

El motociclisme 
de base provincial 
s’aplega a Martorell 

Es van lliurar 
els premis dels 
Territorials de Barcelona

El Sant Ildefons, 
campió d’hivern a 
Segona Catalana 

Ha assolit 44 
dels 51 punts 
a la primera volta

Roger Pascual (AE Mo-
lins de Rei), en cate-
goria masculina, i Bet 

Soldevila (Atletisme Sant 
Just), a la femenina, van ser 
els guanyadors de la ter-
cera edició de la Milla de 
la Candelera organitzada 
per l’AE Molins de Rei. Més 
d’un centenar d’atletes van 
participar en les diferents 
proves que es va celebrar 
en una jornada marcada 

per la pluja.  A la categoria 
absoluta, Roger Pascual va 
fer un temps de 5’10’’2, i 
va mantenir una interes-
sant cursa amb el també 
molinenc Pedro López 
(ComeKM Molins, 5’11’’7). 
D’altra banda, a l’absoluta 
femenina, Soldevila va fer 
6’43’’3, seguida de Paula 
Barrado (Independent, 
659’’8) i Carla Hernández 
(CG Molins de Rei, 7’48’’9). 

Pascual i Soldevilla guanyen la 
III Milla de la Candelera 

Conferenciants de luxe en el 
Palau d’Esports J. C. Navarro 

L’ex jugador de l’NBA, 
Adonal Foyle, i l’ex 
jugadora de la WNBA 

(Women’s NBA), Ruth Ri-
ley, van visitar el Palau 
d’Esports Juan Carlos 
Navarro de Sant Feliu de 
Llobregat, on van xerrar i 
van jugar a bàsquet amb 
els jugadors i jugado-
res del Barça CB Santfe-
liuenc. Els dos esportis-
tes van visitar el municipi 
convidat pel consolat 
general dels Estats Units 

en el marc del programa 
de diplomàcia esportiva 
Sports Envoy de l’Oficina 
Sports United del De-
partament d’Estat dels 
Estats Units. L’objectiu 
de la trobada, donat el 
marcat perfil solidari i de 
compromís social de les 
dues figures de l’NBA, va 
ser transmetre als joves 
valors associats a l’esport 
com el treball en equip, la 
cohesió social, el diàleg in-
tercultural o el lideratge. 

Les seleccions catalanes sots 16 
i 18 tornaran a Sant Joan Despí 

El camp Municipal Las 
Planas de Sant Joan 
Despí tornarà a ser 

l’escenari dels partits de les 
Seleccions Catalanes sots 
16 i sots 18. La Reial Fede-
ració Espanyola de Futbol 
(RFEF) va confirmar les seus 

i calendaris dels partits de la 
segona fase del Campionat 
d'Espanya Autonòmic. En el 
cas de les Seleccions Cata-
lanes femenines, la compe-
tició se celebrarà del 21 al 
23 de febrer i les rivals seran 
Andalusia i les Illes Balears.

Obertes inscripcions per a la Mitjà 
Marató de Gavà i Castelldefels 

Els preparatius per a la 
dinovena edició de 
la Mitja Marató Gavà-

Castelldefels-Gavà Gran 
Premi Diputació de Barce-
lona ja enfilen la recta final. 
Una prova que des de l’any 
passat in cor pora, a més, una 
cursa de 10 quilòmetres. Els 
organitzadors ja han obert 

el període per formalitzar 
les inscripcions per parti-
cipar en la cursa, que tin-
drà lloc el dia 2 de març. Es 
poden fer a la pàgina web 
http://www.mitjagava.cat/ 
on hi ha to  ta la informació 
sobre la prova. Es tancaran 
el 26 de febrer o en arribar 
als 4.000 inscrits.

EL PRAT DE LLOBREGAT

El CB Prat Joventut guanya la 
Copa Adecco Argent i fa història
Es va imposar a la Fundación Baloncesto Fuenlabrada per 79 a 83 
en un partit molt intens i que es va decidir en els darrers segons

COLLBATÓ

La Portals 2014 homenatjarà el ciclista 
Israel Núñez i l’atleta Kiku Soler
Es va presentar la cinquena edició de la prova en BTT i la segona de la Caminada i l’Ultra

Es va celebrar a la Pista Co-
berta de Sabadell el Cam-
pionat d’Espanya de Clubs 

Veterans amb la participa-
ció del Pratenc AA. A la ca-
tegoria masculina, el club 
esportiu baixllobregatí va 

aconseguir una puntuació 
de 76 que el va situar en la 
tercera posició de la classi-
ficació general. D’altra ban-

da, l’equip femení va finalit-
zar en cinquena posició de 
la classificació general amb 
un total de 29 punts. 

Atletisme

Per primera vegada a la 
seva història el CB Prat 
Joventut va aconse-

guir la Copa Adecco Argent 
després de guanyar davant 
la Fundación Baloncesto 
Fuenlabrada per un ajustat 
79 a 83 (12-24, 15-23, 23-25 
i 29-21), precisament davant 
l’equip amfitrió. El partit es 
va jugar en el Pavelló Fer-
nando Martín. 
El conjunt pratenc, diri-
git per Carles Duran, es va 
mostrar molt superior en el 
primer quart on es va im-
posar per un 12 a 24 grà-
cies a la seva gran defensa. 
L’exhibició va continuar en 
els següents deu minuts. 
Un parcial de 15 a 23 va per-
metre als potablava arribar 
al descans amb un 27 a 47 
que semblava pràcticament 

definitiu. A la represa però, 
els locals, recolzat en tot 
moment per la seva afició, 
van millorar i van poder re-
tallar distàncies (50-62) fins 
arribar a capgirar el partit a 
tres minuts del final (73-72). 
El Prat però, va ser capaç de 
gestionar els nervis i reac-
cionar gràcies al seu encert 
en els darrers instants. Un 
2+1 de Nogues i un triple de 
Sans van acabar per decidir 
l’enfrontament i el CB Prat 
Joventut va sumar la prime-
ra Copa Adecco Argent. 
Al final del partit i amb la 
consecució del títol, Ar-
seni Conde, president de 
l’entitat, va destacar que “no-
més vull donar les gràcies a 
l’Ajuntament que ha cregut 
amb nosaltres i a la Penya”. 
D’altra banda, Carles Duran, 

màxim responsable tècnic 
del CB Prat Joventut, va des-
tacar que el més important 
és que “tothom ara sap qui 
és el CB Prat. Ara vull ser 
també campió de Lliga i no 
vull quedar entre els quatre 
primers, vull ser campió” i va 

afegir que “m’ho he passat 
molt bé veient el meu equip. 
Els primers vint-i-cinc minuts 
han estat espectaculars, ho 
han donat tot. És normal que 
puguin tenir moments de fe-
blesa mental, tenen 19 anys, 
però són molt bons.”

Monistrol de Montse-
rrat va acollir la pre-
sentació oficial de 

la cinquena edició de La 
Portals en  BTT i la segona 
edició de La Portals Cami-
nada i Ultra que tindrà lloc 
els pròxims 12 i 13 d’abril. 
La Portals, en les seves di-
ferents modalitats, són 
marxes obertes a tothom 
no competitives, amb  reco-
rreguts de 48 quilòmetres 
en la caminada, seixanta 
en la mountain bike i 73 
en la ultra. Totes elles do-
nen la volta a la muntanya 
de Montserrat, amb sortida 
des de Collbató i passen 
pels termes municipals de 
El Bruc, Marganell, Castell-
bell i el Vilar i Esparreguera. 
L’Ultra també recorre el mu-
nicipi de Castellolí. 

Ja han confirmat la seva as-
sistència els esportistes Àn-
gel Edo, Núria Picas, Jaume 
Vilamajó, Celestino Prieto, 
Agustí Roc, Marta Vilajosa-
na, Francesc Sala entre al-
tres. Continuant amb el for-
mat d’homenatjar cada any 
a un referent de les curses 
de muntanya i de ciclisme, 
enguany els protagonistes 
seran en Kiku Soler i  el mar-
torellenc Israel Núñez.
Cal destacar que el Secretari 
General de l’Esport, Ivan Ti-
bau, i l’alcalde de Monistrol 
de Montserrat, Joan Miquel 
Rodríguez, van presidir l’acte 
de presentació i van estar 
acompanyats pel gerent del 
Patronat de la Muntanya de 
Montserrat Xavier Aparicio, 
l’exciclista professional Israel 
Núñez, i el Campió d’Ultra 

Muntanya Kiku Soler, el vo-
cal de la secció de camina-
des i curses de muntanya 
de l’Associació Excursionista 
4000 Peus, Joan Arnau, i el 
president del Club Esportiu 
Lataca, Pepe Cuevas. Entre 
els nombrosos assistents, 
també cal destacar les dife-
rents autoritats de les pobla-
cions montserratines, per on 

passarà La Portals, diferents 
mitjans informatius, entitats 
i empreses col·laboradores 
així com els esportistes Àn-
gel Edo, Agustí Roc i Marta 
Vilajosana entre altres. 
Les inscripcions són al web 
www.laportals.cat fins arri-
bar als 1.500 inscrits a la 
mountain bike i 1.500 entre 
la caminada i l’ultra.
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Sant Feliu va ser 
la capital de la 
gimnàstica
 
Es van aplegar 
unes 260 participants 
de 30 clubs

Acaba la temporada 
de Cros Comarcal 
Escolar

La competició 
ha aplegat un total 
de 2.472 atletes

Sant Andreu obre 
el calendari de 
BMX

Van participar un 
centenar de corredors 
a la primera prova

Vallirana inaugura l’ampliació 
del Complex Esportiu Municipal 

L'esportista Jordi Molet, 
Molinenc d’Honor 2013

El secretari general de 
l’Esport, Ivan Tibau, 
va assistir a la inaugu-

ració oficial de les obres 
d’ampliació del Complex Es-
portiu Municipal de Vallira-
na, en un acte festiu obert a 
la ciutadania. Les autoritats 
han participat en la visita 
guiada per la instal·lació i al 

posterior descobriment de 
la placa commemorativa. El 
complex esportiu compta 
ara amb noves sales de car-
dio i pes lliure, i una zona 
d’aigua termal (sauna i hi-
dromassatge), mentre que 
les reformes s’han produït 
a la recepció i en el mobi-
liari dels vestidors.

El jugador i entrenador 
d’hoquei patins Jordi 
Molet va ser escollit 

Molinenc d’Honor de l’any 
2013 gràcies als 181 vots 
(700 emesos) que va re-
bre a través d’internet i del 
telèfon (votació popular). 
Una xifra que suposa el 
25’9% dels vots emesos i 
l’ha permès obtenir el guar-
dó per la diferència més 

petita mai registrada res-
pecte al segon classificat, 
el professor Jesús Jiménez 
Colás (va obtenir un 25’1% 
dels vots). A continuació 
es van classificar Josep Ar-
tés (20’1%), Rosa Florenza 
(11’7%), Cristina Pla (8’9%) i 
Jordi Anducas (8’3%). L’acte 
es va celebrar al Foment 
Cultural i Artístic i va aple-
gar més de 300 persones.

El Dakar 2014 va con-
firmar, de nou, que 
Laia Sanz és una de les 

millors pilots del món de 
l’especialitat. La de Corbera 
de Llobregat, al comanda-
ment d’una Honda CRF450 
Ral·li, va creuar la meta de 
l'última etapa del Dakar 
en una magnífica setzena 
posició, la mateixa que ha 
aconseguit en la classifica-
ció final absoluta de motos. 
Va tancar, així, el seu millor 
resultat en aquesta com-
petició (en 2011 i 2012 va 
ser 39ª i en 2014, 93ª) i va 

superar en molt l'objectiu 
que s'havia marcat abans 
de començar: acabar entre 
els 25-30 primers. Aques-
ta ha estat la seva quarta 
participació consecutiva i 
la quarta que finalitza, la 
qual cosa dóna bon comp-
te de la fiabilitat i coratge 
de la quinze vegades cam-
piona del món (13 de trial 
i 2 d’enduro). I per si no fos 
poc, ha tornat a guanyar 
l'apartat femení del Dakar, 
sent a més l'única noia 
que va arribar a  la meta 
sobre dues rodes.

CASTELLDEFELS

Castelldefels tanca un any esportiu 
on ha acollit grans esdeveniments
Durant l’acte, que es va celebrar al Teatre Plaza, es va presentar els XVIII Jocs 
Mediterranis de Tarragona 2017 on la ciutat serà la seu de rem i piragüisme

El Teatre Plaza de Cas-
telldefels va acollir la 
Gran Gala de l’Esport, 

que va servir per acomiadar 
un any en el municipi baix-
llobregatí ha estat Ciutat 
Europea de l'Esport i Ciutat 
del Bàsquet Català. L’acte 
també va servir per presen-
tar els XVIII Jocs Mediterra-
nis de Tarragona 2017, dels 
quals la ciutat serà seu de 
rem i piragüisme.
Durant la vetllada es va 
retre un homenatge a tots 
aquells que han permès 
que la ciutat hagi acabat 
un any farcit d’activitats 
esportives de gran relle-
vància. L'alcalde de Caste-
lldefels, Manuel Reyes, va 
destacar “l'enorme caràcter 
esportiu de la ciutadania 
de Castelldefels amb una 
mitjana de pràctica espor-
tiva superior a la mitjana 
de Catalunya i d'Espanya. 
L'esport és molt important 

a Castelldefels no només 
perquè grans figures de 
l'Esport com Lionel Messi, 
Marc Gasol o Marcel Gra-
nollers visquin aquí sinó 
per la gran tasca i dedica-
ció que duen a terme totes 
les entitats esportives de la 
ciutat, especialment amb 
l'esport base.”
La Gran Gala de l’Esport 
es va dividir en tres parts 
en tres parts. A la primera, 
Castelldefels es va acomia-
dar de la seva condició de 
Ciutat del Bàsquet Català 
2013. Un any que s'ha cele-
brat amb nombroses inicia-
tives desenvolupades sem-
pre a voltant de l'esport 
de la cistella. El testimoni 
va ser recollit per l'alcalde 
de la Seu d'Urgell, Albert 
Batalla.La segona va con-
sistir en la celebració d'un 
altre comiat. Castelldefels 
ha deixat de ser Ciutat Eu-
ropea de l'Esport, un no-

menament que li ha donat 
renom internacional l'any 
2013 en un any que ha es-
tat commemorat amb cen-
tenars d'activitats seguides 
per milers d'esportistes. 
Es va lliurar un reconeixe-
ment a Angie Benavent per 
la cançó oficial. La tercera 
part de la gala va mirar cap 
al futur: va ser la presen-
tació dels XVIII Jocs Medi-
terranis 2017 que se cele-

braran a Tarragona, en què 
Castelldefels serà seu dels 
esports de rem i piragüis-
me. Cal destacar la presèn-
cia de l’alcalde de Tarrago-
na, Josep Félix Ballesteros.
La  gala va estar conduïda 
pel director del Patronat 
de Comunicació i Imatge, 
Miguel Ángel Vázquez, i 
amenitzada per l'escola 
local d'arts escèniques Per-
forming Arts.

VILADECANS

Ignasi Melo i Raquel González es coronen 
en el Gran Premi de Marxa de Viladecans 
La competició atlètica, que va arribar a la seva vint-i-dosena edició, 
es va celebrar al Parc de la Torre-roja amb una gran participació

Es va celebrar el Gran 
Premi de Marxa Ciutat 
de Viladecans, que en-

guany va arribar a la seva 
vint-i-dosena edició. A la 
categoria absoluta mas-
culina, el vencedor va ser 
Ignasi Melo (UA Rubí), amb 
un temps de 50’30”. David 
Rua (UA Barberà, 52’20’’) i 
Guillem Pérez (Intec-Zoiti, 
53’13’’) van ser segon i tercer 
respectivament. A la catego-
ria absoluta femenina, la pri-
mera classificada fou Raquel 
González (FC Barcelona), 
amb 45’01”. La viladecanen-
ca Beatriz Pascual (València 
Terra i Mar) va ser segona, 
amb un registre de 45’28’’. 

Mentre, en tercera posició 
va finalitzar Olga Cabrera 
(CE Penedès, 54’16’’). En 
declaracions a Viladecans 
Televisió, la guanyadora, Ra-
quel González, va explicar 
que “era la primera prova de 
l’any després de sis mesos 
sense competir. Tenia mol-
tes ganes de participar i ha 
estat tot un honor prendre 
part en una competició de 
tanta tradició.”
En categories de base, els 
vencedors van ser els se-
güents: en promeses, Mar 
Juárez (CE Montornès); en jú-
niors, la viladecanenca Lore-
na Pedrero (ISS L’Hospitalet) 
i Marc Guerrero (FC Barcelo-

na); en juvenils, Ana Domín-
guez (JA Sabadell) i Kevin 
Cerro (Cornellà Atlètic); en 
cadets, Mariona Garcia (AA 
Catalunya) i Daniel Jiménez 
(CA Canaletes), en infantils, 
Alexia Palomero (AA Cata-

lunya) i Pol McGrat (CA Gavà); 
en alevins, Judit Bohils (CA 
Calella) i Albert Jiménez (CA 
Canaletes); i en benjamins, la 
viladecanenca Beth Cáceres 
(CA Viladecans) i Adrián Car-
mona (UA Barberà).

Laia Sanz, setzena posició en 
motos al Dakar 2014 
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